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همانگونــه که علم 
تحول  خصلــت  دارای 
برانگیــز و تغییرپذیــر 
است  بدیهی  باشد،  می 
پــروژه،  هر  مدیریــت 
مدنی،  نهاد  موسســه، 
اداره، سازمان، وزارتخانه 
و دولت نیــز از عناصر 
موثر در پیشــرفت بهره می گیرد. درواقع علم 
مدیریت بخصوص در اجتماع بزرگی مثل یک 
کنگره پر جمعیت، برای تامین نیازهای هزاران 
نفــر  حکم می کند که بجای تکرار مکررات و 
یا رویکرد به مســائل تبلیغاتی و غیر حرفه ای 
به ویژه رویکرد جناحی که انجمن ها را ملعبه 
اهداف سیاســی می کند، کــه بدترین راهی 
است که تجمعات مردمی را به بیراهه می برد، 
رویکردی کاملا حرفه ای و علمی پیشه کنند. 
انجمن، انجمن است نباید آن را آلت دست عده 
ای قرارداد که می خواهند در صحنه ناکارآمدی 
های جناحی خود را احیاء کنند یا آرایش صحنه 

را برای خود حفظ کنند.
مــا در کنگره های انجمن دندانپزشــکان 
عمومی ایران، عمومــا افتتاحیه ها را به روال 
معمول توسط مسئولان علمی و اجرایی کنگره 
آغاز می کنیم و از ابزار ارتباط با قدرت متکی بر 
مناسبات سیاسی برای تحکیم مواضع در یک 
انجمن بهره نگرفتــه و نمی گیریم. زیرا بدین 
طریق انجمن ها همانگونه که در گذشــته در 
دست سیاســت بوده اند، در این زمان هم در 
غرض ورزی سیاست زدگان کوتاه قد مثله می 
شوند. همانگونه که جامعه دندانپزشکی ایران 
را در ســال 1342 به همین دلیل که با اتهام 
وابسته بودن یا گرایش داشتنی یا هر چیز دیگر، 
به عنوان طاغوتی بستند و انجمن دندانپزشکی 
ایران را جایگزین آن کردند که امروز تمام آن 
مناسبات از خاطر و یاد همه رفته است و دیگر 

کسی از هیچ طرفی مدعی آن نیست! 
ما این ها را نــه تنها تحول بلکه خطر در 
اجتماعات غیر سیاسی برای به بیراهه کشیدن 
حضور داوطلبانه مردم و سوء استفاده کردن از 
آن برای اهداف از پیش تعیین شده سیاسی می 
دانیم. کسانی در اینگونه موارد انجمنی را بدست 
می گیرند- چه راست چه چپ- که مناسبات و 

ارتباط سیاسی آن ها جایگاهشان را تضمین می 
کنــد و نیروهای داوطلب در صحنه بازی داده 
نمی دهند مگر اینکه جزو سیاهی لشکر قدرت 
باشند. انجمن ها یا نهادهای مدنی و حتی مراکز 
علمی و دانشگاهی باید توسط افراد فعال و مدیر 
یا کسانی که از نظر علمی سرآمد هستند اداره 
شــوند. دنیا این تجربه را از سر گذرانده و باید 
ببینیم که در پروســه دانش جهانی و فعالیت 
علمی و اجتماعی ما موفق بوده ایم یا آنها؟ این 

سنجش حکم را صادر خواهد کرد.
فارغ از این ویژگی که انجمن عمومی هرگز 
اجازه نــداده وجهه دندانپزشــکان در معرض 
وابســتگی به این یا آن جناح دست به دست 
شود، در نگاه علمی هم کنگره را متحول کردیم.
دندانپزشــک عمومی لازم اســت از همه 
دانــش دندانپزشــکی در ســطح عالی اطلاع 
داشــته باشــد و بیمار خود را به بهترین وجه 
درمان کند. این کار یعنی برگزاری یک کنگره 
با ده ها گرایش تخصصی عمیق و گسترده که 
بتوانــد نیاز دندانپزشــکان و بیماران را از نظر 
علمی برآورده کند. ما معتقدیم و بر این اعتقاد 
اصرار داریم و تمــام برنامه های علمی مان را 

بر همین محور استوار کرده ایم که وقتی قرار 
است همه درمان دندانپزشکی یک بیمار توسط 
دندانپزشک عمومی با حداکثر موفقیت انجام 
شــود پس باید حداکثر آگاهی را از هر درمان 

دندانپزشکی داشته باشد.
اعتماد مردم  دندانپزشــک عمومی مورد 
است. این اعتماد در سایه درمان موفق و قطعا 
بر پایه دانش حداکثری فراهم می گردد. بر این 
اســاس ما مثل همه انجمن های دندانپزشکی 
کنگره برگزار می کنیم. این کنگره از یک گروه 
علمی تحت عنوان دبیران علمی وکمیته علمی، 
یک کادر اجرائی که شامل مدیر یا دبیر و گروه 
های ثبت نام، اجرایی، علمی و اجرایی، کارگاه 
و... که اغلب از اعضاء پیوسته هستند، تشکیل 
می شــوند. در کنگره ها هم این وظیفه حرفه 
ای مطرح است که کادر برای حضور در مدیریت 

انجمن ها تربیت شوند.
انجمن دندانپزشــکان عمومی ایران مدت 
هاست که یک شورای مشــاوران برای برنامه 
ریزی علمی برای هر کنگره تشــکیل می دهد 
که معمولا از تعدادی از همکاران متخصص در 
رشــته های مختلف و در زمان های گوناگون 

دعوت می شــود که در جلسات متعدد حاضر 
شــوند و ایشان طی این جلسات با همفکری و 
آزاداندیشی و اجماع در طراحی برنامه کنگره 

شرکت می کنند.
یک شــورای مشــاوران اجرائی از هیات 
مدیره، کادرهای مســئول انجمن و رؤســا یا 
نمایندگان شعب شهرستان های انجمن تشکیل 
می گردد که در ارتباط نیازهای دندانپزشکان 
و چگونگی اداره کــردن کنگره بحث و تبادل 

نظر می کنند.
وقتی به این نتیجه رســیدیم که باید در 
کنگره های انجمن دندانپزشکان عمومی ایران 
در همه رشــته ها برنامه های علمی با بهترین 
کیفیت برگزار کنیم، اگرچه قبلا همیشــه یک 
دبیر علمی با نظر جمعی برگزیده ایم که طبق 
مقررات اداره کل آموزش مداوم باید عضو هیأت 
علمی یکی از دانشگاه های علوم پزشکی کشور 
باشد و قطعا یک همکار متخصص خواهد بود، 
چقدر هم نگاه چند بعدی داشــته باشد نهایتاٌ 
نگاه تخصصی وی حاکمیت دارد. برای رسیدن 

نوآوری های علمی وتحولات اجرایی
دست آوردهای بزرگ دهمین کنگره انجمن دندانپزشکان عمومی ایران
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ادامه از صفحه اول

دوســت من هر قدر به سالروز پر گشودن 
تو نزدیک می شــوم، بیشتر به تو فکر می کنم. 
اینکه فرصت با تو بودن و از تو آموختن و عشق 
ورزیدن به انســانها و نوشیدن محبت های تو 
را از دســت دادم. دلتنگ لبخندهایت هستم، 
صدای کفش هایت، دیدن و خرامیدن تو را در 

ذهنم مرور می کنم. وقتی با جسارت و متانت 
خاص خودت گره گشای دانشجویان از جابجائی 
روتیشن گرفته تا امتحانات معرفی به استاد و .... 
می شدی م همچنین برنامه ریزی های بی عیب 
و نقصــت را به یاد مــی آورم ونکته هائی که به 
من می آموختی، چقدر جای خالیت بیشــتر و 

بیشتر حس می شود و چقدر من نیازمند حضور 
و آموزش های تو هستم. 

دانشــجویانی  میزبان  بی تا جان هنوزهم 
هســتیم که به شوق دیدارت از دورترین نقاط 
دنیا به نزد ما  آیند و با بغضی آمیخته به سکوت 

و نگاهی متعجب تورا جستجو میکنند.
بی تا، صبحانه سه شنبه ها بدون حضور پر 
برکت تو چه سوت و کور است. عطر نان سنگک 
و طعم پنیر شــور آذربایجان، وجود تو را برایم 

تداعی می کند.
راســتی اکنون در کجا ســیر میکنی، آیا 
میدانی که دلمان برایت تنگ شده؟ حضورت 
را گاه در کنــارم احســاس می کنــم وقتی به 
پرسش های ذهن من با لبخند پاسخ می گوئی 

و خبرهای شیرین را برایم بازگوئی می کنی
تو رفتی، اما پرواز تو بی انتهاست، حتی یاد 
حضورت برای ما دوستداران تو امید بخش است. 
تو را در گوشه گوشه هستی می توان یافت. پر 
گشــودن تو نمی تواند لحظه ای مهربانیت را از 
ذهــن ما پاک کند. تــو در اوج رفتی و رفتنت 
کاروانی از عاشــقان مشــتاق بر جای گذاشت 

اینک لبخند تو در لبخند همه مهربانان متصور 
است و افکارت در اندیشه انسان های پاک نهاد 
نقش بسته، شوق معلمی بی حد و حصرت در 
وجود عاشقان و رهپویان دانش پراکنده گشته، 
ای کاش لختی می توانســتم وجود مهربانت را 

دوباره حس کنم.
به جستجوی تو، بر درگاه کوه می گریم

در آستانه دریا و علف ...
به جستجوی تو، در معبر بادها می گریم

در چهار راه فصول، در چهارچوب شکسته پنجره ای
که آسمان ابر آلود را قابی کهنه می گیرد

به انتظار تصویر تو این دفتر خالی 
تا چند، تا چند ورق خواهد زد؟

جریان باد را پذیرفتن 
و عشــق را که خواهر مرگ است  و جاودانگی 

رازش را با تو در میان نهاد
نامت سپیده دمی است که بر پیشانی آفتاب، می گذرد
متبرک باد، نام تو و ما هم چنان دوره می کنیم  

شب را و روز را
  هنوز را ....

"احمد شاملو"

» به جستجوی تو ... «
دکتر آرزو علایی

به امکان نگاه فراگیرتر چند رشــته ای )چند 
تخصصی( به تدوین برنامه علمی کنگره، مدتها 
بود که بدنبال یک راهــکار برای بهره وری از 
امکانات موجود، نیروهای اجرایی و متخصص 
بوده ایم. نهایتاٌ به این نتیجه رســیدیم که یک 
دبیر علمی از میان پیش کسوتان علمی انتخاب 
کنیم و در هر رشــته تخصصــی نیز یک دبیر 
مشــاور علمی سســانتخاب کنیم. از ده رشته 
تخصصــی اندو، پریو، جراحی، پروتز، ترمیمی، 
بیماری هــا، پاتولــوژی، کــودکان، کودکان و 
رادیولوژی در هر کدام یک دبیر مشاور انتخاب 
کردیم. دکتر جلال پورهاشمی )کودکان(، دکتر 
ســید حسن مهاجرانی )جراحی(، دکتر رامین 
آغنده ) پروتز(، دکتر افشین ابراهیمی)تشخیص 
و بیمــاری های دهــان(، دکتــر اروند مالک 
)اندو(، دکتر کســری طبری )ترمیمی(، دکتر 
محمدرضا شــباهنگ فر )پریــو(، دکتر آزاده 
باقری )رادیولوژی(،دکتر فاطمه شاهســواری 

)پاتولوژی(، دکتر پویا علیایی )ارتودنسی(.
برای رسیدن به این دست آورد بزرگ سه 

نوع جلسه طراحی شد:
 1- جلسه شورای مشاوران علمی )کلان 

نگری و طراحی کلیه برنامه(
2- جلســه ساختارســازی پانل )طراحی 
چهارچوب برنامه های علمی و چگونگی تدوین 

برنامه(

3- جلسات بررســی مقالات و استفاده از 
این مقــالات در چهارچوب ســاختار طراحی 

شده پانل ها
4- جلســات تدوین برنامه علمی و انتقال 

به جدول نهایی برنامه و بستن برنامه کنگره
طبیعتا برای هماهنگی این گروه باید یک 
کادر اجرایی علمی مجرب و کارآمد با این گروه 
دبیران علمی مشــاور ارتباط داشــته باشد به 
این لحاظ از بین کادر مسؤلان انجمن کسانی 
کــه تا کنون در حوزه هــای تخصصی اجرایی 
انتخاب  مســؤلیت های مشخصی داشــته اند، 
شدند تا بر اســاس اطلاعات وسیع و گسترده  
شــان در طراحی برنامه در ارتباط با هر دبیر 

مشاور فعالیت کنند.
این کار اجرایی بسیار سنگینی را می طلبد 
که بــا حوصله، مدارا، انضباط و مدیریت انجام 

شد.
همکارانــی که مســئولیت اجرایی علمی 
کــه وظیفه اصلی تــدارک کنگــره علمی را 
بــر عهده داشــته اند عبارتنــداز: دکتر مارال 
قربــان زاده)کــودکان(، دکتر شــبنم حنیفه 
زاده)جراحــی( دکتــر ثریا شــاکری)پروتز(، 
دکتر شــهرام سپهرمند)تشــخیص و بیماری 
احمدی)اندو(،  های دهــان(، دکتــر مریــم 
امجدی)ترمیمــی(، دکتر مریم  دکتر صدیقه 
حقیقی فرد)پریو(، دکتر ندا اســماعیلی فلاح 
نیکفر)پاتولوژی(،  نیوشــا  دکتر  )رادیولوژی(، 

دکتر الهه باغبان شمیرانی)ارتودنسی(.
 دبیر مشاور در این میان علاوه بر دخالت 
مستقیم در طراحی برنامه ها، مبتکر پانل های 

چند بعدی نیز بوده است.
این دســت آورد،  انتخــاب حداقل یازده 
دبیرعلمی و یــازده دبیر اجرائی بود که کاری 
بزرگ بود که توانست کنگره ای موفق و کارآمد 
را که از استقبال خیلی عالی نیز برخوردار شد، 
به نمایش بگذارد. در کنار آن ها رئیس کنگره 
دکتر فینا ناوی بانوی مهربان، مدیر و متواضع 
و پیش کســوت بوده اند توانستند این فعالیت 
را بــا تحول کیفی تحســین برانگیز به مرحله 

اجراء درآوردند.

کنگره دهم یک کنگره برد-برد برای همه 
بود، برای دندانپزشکان، سخنرانان، شرکت های 
تجاری و برای مردمی که از دســت آوردهای 
علمی آن ســود خواهند بــرد و با درمان های 
مناسب تر سلامتی بیشتر بدست خواهند آورد. 
از این همه هماهنگی و استواری و عظمت 
حضور و اتحاد آراء، در همداستانی، هم اندیشی، 
در مقابل تمام مشکلات و نارسایی ها و بدست 
آوردن این موفقیت غرورآفرین سپاســگزاریم. 
این همه فقط در سایه حضور همه امکان پذیر 
اســت و این کار عملی شــد و ماندگار گردید. 

حضورتان پربار و جاودان.
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هــدف ازبرگــزاری گردهمایی ها ،ســمینار و کنگره ها ، 
مبادله مبانی ومطالب علمی و حرکت دادن دانش روز بســمت 
پویندگان راه و آشنایی آنان با تحولاتی است که در عرصه بین 
المللی و در جهانی رو به رشد با دگر گونی های غیر قابل برنامه 

ریزی  و کنترل  به پیش میرود.
سالهاست که این نیت وخواست جامعه دندانپزشکان عمومی 
کشور در قالب مبادلات علمی سالانه و هرسال بشکل کاملتری 
جامه عمل پوشــیده و بدون شک حاصل ودستاورد این تلاش 
مستمر سودی است که نصیب جامعه دندانپزشکی کشور شده  
واز این طریق بطور غیر مســتقیم مــردم میهنمان نیز منتفع 

خواهند شد.
در ســال جاری تلاش بسیاری بعمل آمد تا برپایی کنگره 
دهم بر اســاس همه تجربیات سالهای گذشته کاملتر ، پربارتر 
و تاثیر گذار تر از دوره های قبل پیگیری و بر پا گردد . این مهم 
واین هدف گذاری با کمک اســتادان ، دبیران و مدیران علمی 
واجرایی ، همکاران ومجریان مسئولی که هرکدام بنا بر وظایف 
محوله و برنامه ریزی شده از ماهها قبل دست اندر کار بودند که 
این قافله را در والاترین وبالاترین میزان و حد علمی با موفقیت 
به ســر منزل مقصود برسانند که جا دارد از همه  آنها قدردانی 

شده وبه جهت این اهتمام سپاسگزارشان باشیم.
 

کنگره امسال خوشبختانه از نظر تنوع موضوعات مطرح شده 
و استقبال همکاران، با اقبال عمومی و شرکت علاقه مندانه عده 
بیشــتری روبرو گردید که سبب شد تا خستگی دوران طولانی 
برنامه ریزی و آماده ســازی مرتفع گردد و متذکر شوم که این 
چند روز در کنار هم بودن و برقراری کنگره دهم ماه ها مذاکره 
و بحث بسیار و زحمات شبانه روزی را طلب کرده که بدون هیچ 

کوتاهی از طرف دست اندر کاران پیگیری شده است.
آنچه بيش از همه در کنگره دهم به چشم آمد ونظر 
همه شرکت کنندگان را به خود معطوف نمود وذکر مثبت 
آنان را در پی داشت شادابی ، نظم و انتظام اداره امور در 
این چند روز بود ، که تلاش شد تا برای کوچکترین وپیش پا 
افتاده ترین مساله هم پاسخ وراه حلی مطرح شده باشد تا هیچ 
موردی بدون جواب  نماند وآنرا بیشــتر ازهر عامل دیگر نتیجه 
مدیریت ، تجربه و از خود گذشتگی و تلاش بسیار ریاست هیات 
مدیره انجمن جناب آقاي دکترباقرشهني زاده  و دبیران اجرایي 
و علمي سرکار خانم دکتر لیلا صدقي   و جناب آقاي دکتر سید 
جلیل صدر و دبیران مشاور علمي و مسئولان اجرائي میدانم که 
صمیمانه وعاشــقانه کمر همت برای  انجام این خدمات بستند 
وبا از خود گذشــتگی بســیار یکبار دیگر در اعتلای نام انجمن 

دندانپزشکان عمومی ایران کوشیدند.
امیدوارم همه ما ، چه مســئولین وچه شرکت کنندگان در 
کنگره ، با این اندیشــه گام برداریم وبسوی آینده ای روشن تر 
رهسپارشویم که هدف والای ما خدمت به هم میهنان واعتلای 

علم و اهتمام و ارتقای دانش دندانپزشکی کشورمان باشد.

بنام خدا
در مقدمه یا نیمه اول گفتار باید گفت، ارزشیابی یا درونی  
)خود ارزشیابی( است  که الزامی ولی به تنهایی کافی و اثربخش 
نیست و یا بیرونی است که از خارج توسط بهره بران یا دیگران  
مورد بررســی و نقــد قرار می گیرد. کــه در صورت دریافت و 
بررســی دقیق می تواند کمک کننــده و راهنمای خوبی برای 
آینده باشــد. این دو ارزشیابی لازم و ملزوم یکدیگر هستند که 
در صــورت جدی گرفتن و برنامه ریــزی برای اجرای آنها باید 

تصمیم و باور قبلی داشت.
بطور کلی ارزشــیابی برای پی بــردن به چهار اصل مهم و 
کار ســاز است که متاسفانه با وجود انجام آن، از نتایج بهره ای 
کرفته نمی شــود و یا حداقل تا به حال دیده نشده است. چهار 

عامل مهم عبارتند از: 
پی بردن به ضعف ها وشــناخت کاستها و انچه که بر طبق 
برنامه ریزی به آن عمل نشــده است. این موارد بایستی یک به 
یک حتما بررســی شــوند که چرا پیش آمده اند. عامل انسانی 
باعث آن شــده است و یا نا خواسته و ناشی از شرایط محیطی 

بوده است؟ و چه باید برای آینده تدبیر کرد؟
توجه به قوت ها و انچه خوب و حتی بهتر از آنچه فکر می 
شــد، انجام پذیرفته و موجب رضایت همگان )مجریان و بهره 
گیران( بوده اســت. بد نیســت مطلع شد که چگونه این موارد 
اتفاق افتاده اســت؟ آیا مربوط به عوامل و نیروی انسانی بوده و 
یا شــرایط و مواردی نیز دخالت داشته اند؟ باید از این قسمت 

بیشتر و بیشتر و از آثار آن استفاده کرد.
بررســی مواردی که نبایستی اتفاق می افتاد ویا با آن روبه 
رو می شــد. این موارد تهدید هایی هستند که بایستی بررسی 
عمیق تری شوند و جلوی آنها به وضعیتی مطلوب گرفته شود. 
تکرار آنها موجب افزایش کاستی ها و کاهش قوتهاست که می 

تواند مانع »امید و حرکت« شوند.   
پیگیری مواردی که می توانســته به نحو احسن و بهتری 
انجام شود ولی روی آنها یا دقت نشده و یا مهم تلقی نشده اند. 
به عبارت دیگر از کنار فرصتها به راحتی و بی خیال گذشــت 
شده است. بد نیست کمی روی آن تمرکز کرد که چرا بهره ای 
گرفته نشد نباید خیلی افسوس آنرا خورد اما باید در برنامه ریزی 
های آینده بسیار مد نظر قرار گیرند. باید از فرصت ها استفاده 

بهینه کرد و فرصت های بهتری را خلق نمود. 
در نیمه دوم گفتار، مطلب مورد نظر این است که در تدارک 
و برنامه ریزی هر سمینار یا کنگره، آنچه کنفرانس یا کنگره عالي 
را از کنفرانس هاي معمولي متمایز مي سازد همیشه ترفندهاي 
تکنیکي، هتل یا محل عالي یا بودجه ســخاوتمندانه نیست. در 
واقع آنچه هر کنفرانســي را بــراي مخاطبین مفید تر و به یاد 
ماندني تر مي ســازد توجه بیشتر به قسمت هاي عمده برنامه 
ریزي کنفرانس و برنامه های علمی آن اســت. به نظر اینجانب 
براي اعتبار بخشی و ایجاد بیشترین تاثیر در نظر داشتن حداقل 
ده راه ساده یا راهبرد یا تاکتیک در موفقیت کنگره و کنفرانس 
موثر خواهد بود و جلســات آنــرا از موقعیت خوب به عالی می 

رساند. از جمله؛
انتخاب بهترین گروه هماهنگ ، منسجم و مسئولیت پذیر 

و پاسخگو با شرح وظایف مشخص
انتخاب بهترین افراد برای  برنامه ریزی و تنظیم برنامه های 

علمی وکارگاه های عملی آموزشی  
داشتن کمیته های علمی و گرفتن مشاوره برای موضوعات 
و ســخنرانان. با کميته ها برنامه ریزي نشــود، با کميته 

مشورت شود.
انتخاب صحیح محل برگزاري با امکانات مناسب و کارا  

انتخاب موضوع و عناوین با سخنرانان مناسب  برای آموزش 
موثر. اگر باید از ســخنرانان غیرحرفه اي استفاده شودمی توان 

آموزش لازم را به آنان داد.
آماده ســازی شــرکت کنندگان  با ثبت نامه و ارایه برنامه 

اولیه زودرس 
انتخاب و داشتن شبکه ارتباطي مناسب

نصب نقشــه و راهنمای درســت و واضح برای ســهولت 
دسترسی به سالن های مختلف و ارایه پوسترها، محل استراحت 

و صرف چای یا قهوه 
امکانات و تجهیزات ســمعی و بصری، نورپردازي مناسب 

سالن ها برای نمایش اسلاید و فیلم
استفاده از راههای مناسب تشویق شرکت کنندگان به حضور 

به موقع در جلسات و صراحت بیان در مطرح کردن سئوالات

در دهمیــن کنگره انجمن دندانپزشــکان عمومی ایران بر 
بکارکیری تاکتیک های فوق تلاش زیادی بطرق مختلف صورت 
گرفــت، لذا اولین گروهی که بایــد در این موارد نظر بدهند و 
خودرا مقید به این کار بدانند همکاران شرکت کننده و فراگیران 
می باشــند. بایستی به موارد دهگانه مختلف توجه کرده باشند 
و بازخورد خودرا منعکس کنند. آنان می بایســت چه خواسته 
از طرف مجریان و یا ناخواســته به همت خود در مورد پانل ها 
)پانل به پانل(، عناوین، موضوعات و مطالب مطرح شده و اجرای 
سخنرانی ها، کارگاه ها، پوستر ها و نمایشگاه  یک به یک نظر 
بدهند. میزان بهره بری خود از برنامه ها را مشــخص نمایند تا 
چراغ راه آینده و حداقل کنگره بعدی باشد. امید است در سایت 
انجمن قسمتی به این موضوع اختصاص یابد تا نظراتی در مورد 
ایــن همایش دلپذیر با وجود گذشــت مدتی از آن جمع آوری 
شود. البته بسیار مفید بود که افرادی برای کنگره بعدی تعیین 
تا با حضور در صحنه  و جمع آوری اطلاعات اولیه، برخی برنامه 

ریزی های پایه ای را از هم اکنون شروع می کردند. 
و بلاخره

مشک آنست که خود ببوید    نه آنکه عطار بگوید؛ 
با توجه به اینکه تمام دست اندرکاران سعی وافر به تنظیم 
پانــل های مطلــوب و متنوع و با عناوین مــورد نیاز و دلخواه 
همکاران و کارگاه های عملی و بی نظیر و جلسات درمان روی 
بیمار و بطور زنده را تصمیم گیری کرده بودند و به نحوی مطلوب 
برگزار نمودند، شــاید این نوید را باید انتظار داشت که عطر و 
آوازه  خوش آن مورد پســند و استفاده همکاران گرانقدر قرار 
گرفته است.  جدا از مسئله همکاری در برنامه ریزی، با شرکت 
در برخی پانل ها )بویژه ســعدی و رودکی( که بیش از آن هم 
مقدور نبود از حضور پرشور همکاران و مطالب ارایه شده توسط 
هر یک از ســخنرانان، لذت فراوان نصیب اینجانب گردید و از 
این بابت ضمن شــکر، سپاس خودرا از هئیت مدیره و ریاست 
آن و کلیه افرادی که به هر عنوانی در این رخداد علمی قدمی 

برداشتند  و قدمی گذاشتند تقدیم می دارم.      

مشك آنست كه خود ببويد؛ نه آنکه عطار بگويد

دکتر سید جلیل صدر
دبیر علمی دهمین کنگره علمی سالیانه انجمن دندانپزشکان عمومی ایران

دکتر فینا ناوی
رئیس دهمین کنگره علمی سالیانه انجمن دندانپزشکان عمومی ایران

آنچه بيش از همه در كنگره دهم به چشم 
آمد، شادابی، نظم و انتظام اداره امور در 

طول برگزاری كنگره بوده است
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دکتر افشين ابراهيمی
دبیر مشاور علمی تشخیص و بیماری های دهان

دهمیــن کنگــره ی سراســری انجمن 
دندانپزشــکان با همت و تلاش همکارانی که 
دغدغه پیشــرفت و ارتقا، همچنان در دلشان 
می جوشــد برگزار شــد، به لطف خدا برتر و 
باشــکوه تر از سالهای گذشــته، امیدوارم به 
تحقق رویای شــخصی این جانــب بیانجامد؛ 
روزی که هر دندانپزشک، چشمان یک پزشک 
حاذق و دســتان یک هنرمند متبحر را با خود 

داشته باشد.

دکتر کسری طبری
دبیر مشاور علمی  ترمیمی

با تشکر از تمام مسئولین و دست اندرکاران 
کنگره دهم، با همت و پشتکار مسئولین ذیربط 
نظــم و یکپارچگــی مناســبی در این کنگره 
حاکم بود. بعلاوه با تلاشــهای استاد گرانقدر 
جناب آقای دکتر صدر؛ مطالب علمی جدید و 
آموزنده ای ارائه گردید که سبب ارتقاء سطح 
علمی همکاران دندانپزشــک اعم از عمومی و 

متخصص گردید.
برای تمام این بزرگواران طلب ســعادت و 
عاقبت بخیری می نمایم. امیدوارم این تلاش ها 

مرضی درگاه خداوند متعال قرار گیرد.

دهمین کنگره انجمن دندانپزشکان عمومی 
ایران به همت همه مسؤلین و مجریان پر تلاش 
انجمن به پایان رســید و همــکاران ارجمند 
شرکت کننده در این همایش با شکوه پس از 
برگزاری اختتامیه ای شاد و پر خاطره سالن را 
ترک کردند. جا دارد از زحمات و تلاشهای بی 
وقفه همه دست اندرکاران این همایش به سهم 
خود تشــکر و قدردانی کنم . از آنجا که کاری 
بزرگ و در این ســطح نمی تواند بدون نقص و 
ایراد باشد بنده اجازه میخواهم به عنوان یکی 
از علاقمندان به اعتلای دندانپزشکی در میهن 
عزیز که افتخار 25ســال همکاری تنگاتنگ با 
انجمن های دندانپزشکی داشته و شاهد رشد 
و بالندگی پیوســته آنها بوده ام به چند نقطه 
ضعف که علی رغم آگاهی مسولین و تلاشهایی 
که جهت رفع آنها میشود همچنان باقی است ، 
اشاره ای داشته باشم.                                                                                                                                
1-در بحث های مقدماتی که در جلسات 
مشــاوران و مدیــران انجمن می شــود همه 
به اهمیت پیشــگیری و مســئولیت سنگین 
دندانپزشــکان و رســالت انجمن در رویکرد 
همایش ها از درمان صرف به پیشگیری اذعان 
دارند ولی متاسفانه همایش در نهایت با رویکرد 
صرفا درمانی برگزار می گردد. تعداد سخنرانی 
هایی که با پیام حفظ سلامت دندانها، و اجرای 
روشهای پیشــگیرانه باشد بسیار اندک بوده و 
اگر هم باشــد در سالنهای جنبی و با جمعیت 

اندک برگزار می شود. سوالات فراوانی است که 
دلسوزان و علاقمندان به حل مشکلات مردم در 
حوزه سلامت دارند که متاسفانه همایش های 
دندانپزشکی یا برایشان مطرح نیست و یا اینکه 
پاسخگویی به این سوالات را وظیفه دیگران می 
دانند سوالاتی مانند:                                                             
*چرا علی رغــم افزایش بيش از دو 
برابری تعداد دندانپزشکان و پيشرفتهای 
علمی بســيار در حوزه دندانپزشــکی 
مردم  دندان  و  دهان  سلامت  شاخصهای 
همچنان در حال بدتر شــدن اســت و 
است.  شــده  بيشتر  مردم  مشــکلات 
سلامت  اصلی  حافظان  که  دندانپزشکان 
دهان و دندان مردم هســتند چه نقشی 

دارند؟
*آیا انجمن ها در این زمینه نقشی ندارند 
و نباید با طرح موضوع و رایزنی با مســولان و 
کارشناسان و برگزاری سمپوزیوم و سخنرانی 
و به چالش کشــیدن همه مسولین دست اندر 
کار راه حل برون رفت از این موضوع را بیابند.                   
*آیــا اگر کســی مــا را متهــم کند که 
دندانپزشکان فقط به دنبال کسب درآمد هستند 
و حل مشکلات ســلامت مردم را به نفع خود 
نمی دانند، چه پاسخی داریم.                                                                                                           
*آیا اگر روند موجود ادامه یابد و راه حلی برای 
برون رفت از وضع موجود ارائه نشود در سالهای 
آینده می توانیم شاهد حل مشکلات مردم باشیم.                                                                                                                        

*آیا نباید در یکی از پانلهای کنگره تحت 
هر عنوان سیاســتهای موجود وزارت بهداشت 
مورد ارزیابی قرار گیرد. چه کســی صالح تر از 
انجمنهای دندانپزشکی برای به چالش کشیدن 
این سیاستهاست.                                                                 

2- متاســفانه برگزاری نمایشــگاه سواد 
و تجهیــزات در کنار کنگره هــا آفت بزرگی 
اســت که بــه جــای معرفی دســتاوردهای 
دندانپزشــکی در زمینه مــواد و تجهیزات به 
عرصه جولان فروشندگان مواد تبدیل گردیده 
که دندانپزشکان فرصتی برای مشاهده و تامل 
در مــورد تجهیزات و محصــولات جدید نمی 
یابند. کجای دنیا نمایشــگاه را اینگونه برگزار 
می کنند. آیا نمیشــود فقط نمایشگاه باشد و 
خریداران در صورت نیاز پس از سفارش خرید، 

محصولات را بعد از کنگره دریافت دارند؟
3-گرچه حضور همکاران جوان و با انگیزه 
در برگزاری کنگره های انجمن یک امتیاز بزرگ 
است. اما به نظر بنده اگر در هر گروه از مشاوران 
دو سه نفر از دندانپزشکان با تجربه و دانشگاهی 

حضور داشته باشند بهتر است.
 اميدوارم ریاســت محتــرم انجمن 
دندانپزشکان عمومی که همواره دغدغه 
حل مشکلات سلامت مردم داشته است 
در برنامه هــای آتی آن انجمن جائی هم 
برای طرح مسائل فوق در نظر بگيرد.                                         

دکتر جلال پورهاشمی
دبیر مشاور علمی کودکان

چرا علی رغم افزايش بيش از دو برابری تعداد دندانپزشکان 
و پيشرفت های علمی بسيار در حوزه دندانپزشکی شاخص های 

سلامت دهان و دندان مردم همچنان در حال بدتر شدن 
است و مشکلات مردم بيشتر شده است؟

نظم و يکپارچگی مناسب 
در كنگره دهم

با همت و تلاش همکاران 
دهمين كنگره انجمن 

با هدف پيشرفت و ارتقاء 
دندانپزشکان 

با شکوه پايان يافت
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به نام پروردگار بخشنده مهربان
دهمین کنگره انجمن دندانپزشکان عمومی 
ایران به پایان رســید و بــه عنوان دبیر علمی 
رادیولوژی مســرورم که  با تلاش و همکاری 
مجدانه دوست و همکار بسیار ارجمندم سرکار 
خانم دکتر ندا اسماعیلی ؛ رویاها یمان به باور 

نشست.
در کنگره دهم برای اولین بار برنامه ریزی 

دو پانل و یک کارگاه رادیولوژی انجام شد
پانل اول با عنوان مزایا و معایب رادیوگرافی 
ها و معیارهای تجویز روز ســه شــنبه  دهم 
شهریور ماه ساعت 11 تا 13 در سالن رودکی 
برگزار شــد. در این پانل که مدیریت آن را به 
جناب آقای دکتر مهرداد پنج نوش و ســرکار 
خانم دکتر یاســمن خیراندیش سپرده بودیم 
برنامه با سخنرانی ســرکار خانم دکتر حوریه 
باشــی زاده فخار درباره اصول تجویز و نسخه 
نویسی برای تصویربرداری دندانپزشکی آغازشد 
.در ادامه جناب آقای دکتر یاسر صافی درباره 
تصویربرداری های دیجیتال - مزایا ؛ معایب و 
محدودیت ها توضیحات مفصلی ارایه نمودند و 
سپس سرکار خانم دکتر فرین میزانیان  در طی 
سخنرانی خود با عنوان آیا در تجویز رادیوگرافی 
های اولیه )تشخیصی( آگاهانه و علمی عمل می 
کنیم به سوالات شایع در این زمینه پاسخ دادند 

سپس سرکار خانم دکتر مهکامه مشفقی 
درباره شایع ترین نمای رادیولوژی مورد استفاده 
پانورامیک-  رادیوگرافــی  دندانپزشــکی-  در 
ســخنرانی بســیار خوبی ارایه فرمودند و در 
نهایت پانل با مبحــث چالش برانگیزی که به 
عهده ســرکار خانم دکتر تکتم جلایر گذاشته 
شده بودبا عنوان : نقش رادیولوژی در تشخیص 
تولیه درمانهای رادیکال  و با ارایه کیس های 

متعدد از بیماران پایان یافت .
نکته شــایان توجه در پاسخ به این برنامه 
ریزی حضور پرشمار دندانپزشکان - بیش از 80 
نفر - برای به روز شــدن در زمینه رادیولوژی 
بود؛ که در ســابقه کنگره های برگزار شده بی 
نظیر بود .اســتقبال همکاران دندانپزشــک از 
برنامه های رادیولوژی  بار دیگر ثابت کرد که 
اگــر برنامه ریزی دقیق و بر اســاس نیاز های 
دندانپزشکان طراحی شود ؛ می تواند به اندازه 

به نام خداوند جان و خرد
کزین برتر اندیشه برنگذرد

کنگره علمــی دهم یکی از پربارترینها در 
بین کنگره ها و سمینارهای علمی بود که برگزار 
شده است. شــاید اگر در برگزاری این کنگره 
ها دخالتی نداشته باشیم به راحتی درک این 
مطلب که چقدر یــک کنگره می تواند زمانبر 
بوده و شبانه روز افکار و توان برگزارکننده گان 
آن را معطوف به  خود نماید، چندان محسوس 
نباشد و با اینحال در نهایت هم در انتهای کنگره 
نواقصی وجود داشته که نشود آن را پیش بینی 
و پیشگیری کرد و به همین دلیل ممکن است 
مجریــان برگزاری کنگره درنهایت احســاس 

رضایت کامل نکنند. 
در این کنگره برنامه ریزی در بخشــهای 
مختلف کاملا حســاب شده بوده و از تجربیات 
مدیریت انجمن در برگزاری کنگره های قبلی 
برخوردار بوده تا بتوانند اشــکالات موارد قبل 
را برطــرف کنند و حتی الامکان برنامه کاملی 
را ارائــه دهند و ضمنــا از برنامه های تکراری 

جلوگیری شود. 
برنامــه جراحــی در دهمیــن کنگــره 
دندانپزشکان به نحو مطلوبی انجام شد و شاید 
از پربارترین برنامه های جراحی باشــد که تا 
به حال برگزار شــده است که شامل پانل های 
اختصاصی جراحی و پانل مخصوص ایمپلنت، 
یک پانل مشترک پروتز و جراحی و پانل زنده 
 C.P.Rو  نیــز شــامل دو کارگاه ویژه sinus lift
و کارگاه معاینــه بالینی بیمار و انواع تزریقات 

وریــدی و عضلانی و زیرجلــدی بودند که با 
استقبال بی نظیر همکاران رو به رو شد.

به طور کلی در دهمین کنگره دندانپزشکی 
تمام رشــته های دندانپزشکی به نحو مطلوبی 
برنامه های متنوعی را اجرا کردند که بالاتر از 
حد انتظار بود و موضوعاتی که مورد سخنرانی 
قرار گرفت در تمام پانلها با دقت خاص انتخاب 
شده بود تا حداکثر بازدهی را برای مخاطبین 
داشــته باشــد. از نظر زمان هم به نظر کنگره 
پربــاری بود و تمام روزهای کنگره تا دیر وقت 
ادامه داشــت. یکی از ابتکارات جالب مدیریت 
انجمن در این کنگره برای اینکه دوستان برای 
شــرکت در کنگره ســحرخیز تر شوند برنامه 
ریزی برای مراســم صبحانــه بود که یک ایده 
جدید و یک ابتکار تازه محســوب می شود و 
همین باعث می شد که  در پانلهای اول صبح 
همکاران عزیز با رغبت بیشتر و آمادگی ذهنی 

بالاتری شرکت کنند.
با توجه بــه اینکه این کنگره با این تعداد 
مخاطب کــه یکی از بزرگتریــن کنگره های 
کشور می باشد نیاز به برنامه ریزی و هماهنگی 
بالایی دارد  و بــا در نظر گرفتن برنامه ریزی 
بسیار خوب و تصمیمات هیات مدیره و عوامل 
اجرایی باید در نوع خود تشکر و قدردانی فراوان 
از مسولین برگزار کننده کنگره به عمل آوریم.
امیدواریم از این کنگره ها درسهای آموزنده 
ای بگیریــم و نقاط ضعف و قــوت احتمالی را 
بررسی کرده تا کنگره های بعدی را باز هم به نحو 
مطلوب تر و با نوآوریهای جدید برگزار نماییم. 

دکتر سيدحسن مهاجرانی
دبیر مشاور علمی جراحی

پانل های بالینی و درمانی پر بهره  و درنتیجه 
جذاب ، پر طرفدار و پر مخاطب باشد

دومین پانل با عنوان » آنچه هر دندانپزشک 
دربــاره  CBCT بایــد بداند » روز پنجشــنبه 
دواردهم شــهریورماه  ساعت 8:30 تا 10:30 

در سالن سعدی برگزار شد
صحبت در مورد شیوه برگزاری و انتخاب 
ســخنران ها از همان جلسات ابتدایی انجمن 
در اردیبهشــت ماه 94 کلیــد خورد . با لطف 
و حمایت قاطع جناب آقای دکتر شــهنی زاده 
ریاســت محترم انجمن دندانپزشکان عمومی 
ایــران از طــرح اینجانب مبنی بــر دعوت از 
فرهیختگان و اساتید دانشگاههای علوم پزشکی 

سایر استان ها برنامه ریزی اولیه انجام شد.
در این پانل که جناب آقای دکتر جهانگیر 
حقانــی -مدیر گــروه و دانشــیار رادیولوژی 

دانشکده دندانپزشکی کرمان-
سرکار خانم دکتر زهرا دلیلی - مدیرگروه 
واستاد رادیولوژی دانشکده دندانپزشکی رشت
ســرکار خانم دکتــر روشــنک غفاری- 
استادیار رادیولوژی و سرپرست تخصصی بخش 
رادیولوژی دانشکده دندانپزشکی دانشگاه آزاد 

خوراسگان
جناب آقای دکتر آرش دباغی- مدیرگروه و 
دانشیار رادیولوژی دانشکده دندانپزشکی اهواز
 و سرکار خانم دکتر مژده مهدیزاده -مدیر 
گروه و دانشیار رادیولوژی دانشکده دندانپزشکی 

اصفهان
حضور داشــتند ؛ مباحث بســیار جامعی 

درباره 

CBCT آری یا نه

CBCT و ارزیابی سینوس ماگزیلاری

CBCT در تشخیص موارد پاتولوژیک

CBCT و دندانهای نهفته

CBCT و خطر واقعی تابش اشعه در

مطرح شــد . مدیریت پانــل هم به عهده 
اینجانب و جناب آقای دکتر شهریار شهاب بود
در مجموع برنامه این قسمت با بروز کردن 
دندانپزشکان با آخرین اطلاعات روز رادیولوژی 

بازخورد بسیار خوبی داشت.

دکتر آزاده باقری
دبیر مشاور علمی رادیولوژی

 اين كنگره با اين تعداد مخاطب يکی از بزرگترين كنگره های 
كشور می باشد كه با برنامه ريزی و هماهنگی بالايی برگزار شد

به روز كردن دندانپزشکان
با آخرين اطلاعات روز راديولوژی
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بنام آنکه هستی از اوست
باعرض ســلام و ادب خدمــت همکاران 
گرامی،دهمیــن کنگره انجمن دندانپزشــکان 
عمومی ایران با تلاش دست اندرکاران همایش و 
حمایت و حضور باشکوه شما عزیزان برگزارشد.
برپایــی اینگونه همایش ها همــواره،  با 
ساعت ها کار برنامه ریزی شده و با اشتیاق و از 
خودگذشتگیهای فراوان مجریان آغاز میگردد، 
دراین کنگره هم،همگی دست اندرکاران، طی 
ســاعتهای متوالی بحــث و گفتگو و برگزاری 
جلسات متعدد ، به این امید که این فعالیتها به 
سرانجام مثبت وقابل قبول بیانجامد ، درتلاش 
بودندکه باحمایت بی دریغ شــما عزیزان این 

کنگره نیز با موفقیت به پایان رسید.
تلاشــهای شبانه روزی همکاران و اساتید 
بزرگواری که در این راستا، از ماهها قبل شروع 
ونیز حین برگزاری کنگره در چندین پانل علمی 
با سخنرانیهای پربار خود وبا ارائه مطالب جدید، 
سعی در ارتقاء سطح علمی همکاران و انتقال 
دانش خود را داشتند ســتودنی است،اساتید 
بزرگواری که علیرغم مشکلات فراوان همیشه 
ما را یــاری نموده اند،باز هم مانند ســالهای 
گذشته،این تلاشــها باتقدیرواستقبال شرکت 

کنندگان محترم همراه بود.
بــه نوبه خود ازتمام دوســتان وهمکاران 
محترم کــه در برگــزای این کنگــره تلاش 
نمودندتشــکر و قدردانی میکنم واز اســاتید 
بزرگــواری که همــواره مرا یــاری نموده اند 

سپاسگزارم.

باز گویم نه در این واقعه حافظ تنهاست                
غرقه گشتند درین بادیه بسیار دگر

کنگره های دندانپزشــکی میعادگاهی 
ارزنده برای آشــنایی با روش های نوین و 
بازآموزی مبانی درمان می باشــد. کنگره 
اخیر به همت انجمن دندانپزشکان عمومی 
با شکوه، ساختارمند و سازمان یافته برگزار 
گردیــد. بی تردید برنامه ریــزی و اجرای 
چنین همایشی نیازمند ساعت های متوالی 

کار گروهی و هم اندیشی است. 
کنگــره دهم با تمرکز بر شــعار پیش 
گیــری و ماندگاری درمــان برگزار گردید 
و اســاتید مختلف صادقانه مباحث کلیدی 
و کاربــردی را آموزش دادند. گســتردگی 
مباحــث مطرح شــده از یکســو و نیاز به 
هماهنگی با همکاران رشــته های مختلف 
از سوی دیگر بر سنگینی بار کار می افزود.
نظیر دندانپزشــکان سبب  اســتقبال کم 
دلگرمی ما بود و بــه لطف پروردگار راه را 
بــرای برگزاری بهتر برنامه های آتی هموار 

به نام خدا
دهمیــن کنگــره علمی ســالیانه انجمن 
دندانپزشــکان عمومی ایران در تاریخ 10-13 
شهریور 94 در مرکز همایش های برج میلاد با 
مدیریت عالی و تلاش همکاران عزیز دندانپزشک 
عمومی و متخصص و با حضور هردو، هم بزرگان 
باتجربه و هم جوانان پرانرژی به خوبی و میمنت 
برگزار شد. استفاده بهینه از نیروهای قدیمی و 
اســتاد،  هم زمان با اجازه ورود به نواندیشــان 
update ، نیازمند مدیریت و ســعه صدر است 

که در این کنگره به خوبی دیده میشد.
از دیــدگاه اینجانب بــه عنوان متخصص 
پاتولــوژی دهان، فک و صورت یکی از بهترین 
پانل های برگزارشــده پانل مشترک پاتولوژی 

خواهد نمود.
اینجانب بر خود فرض می بینم از هیات 
اجرایی و ریاست انجمن کمال تشکر را داشته 

باشــم که با هدف مقدس خدمت به جامعه 
دندانپزشکی کشور همایشی در شان همکاران 

گرانقدرمان تدارک دیدند. 

دکتر پویا عليایی
دبیر مشاور علمی ارتودنسی

دکتر اروند مالک
دبیر مشاور علمی اندو

–جراحی و رادیولوژی بود که با اصرار اینجانب 
برنامه ریزی شــدو با ارائــه بیماران مختلف و 
همکاران  توجه   management چگونگــی 
  management راجلب نمود و دید خوبی در
بیماران به ایشان ارائه کرد. اینجانب معتقدم که 
رشته پاتولوژی رشته ای پایه در دندانپزشکی 
اســت و تنهــا زمانی جایگاه خــود را در بین 
دندانپزشکان و متخصصین می یابد که در کنار 
رشته های بالینی قرار گیرد و با بیان case و 
چگونگی Patient management ،و پاتوژنز، 

درمان  صحیح آموزش داده شود.
با پیش گیری از ضایعات و درمان درست 
و به موقع آن هاســت که پســوند پزشک در 
"دندانپزشک" احیا می شود و ارتباط قویتر و 

مناسب تری بین بیمار و دندانپزشک و همکاران 
عمومی و متخصص برقرار می شود و نتیجه آن 
موفقیت و رضایت بیشتر در کار و مطب داری 

خواهد بود.
بــه امید آن که در کنگره های آینده پانل 
های مشــترک با ســایر گروه های تخصصی 
و با ارائه بیمار،  پرســش و پاســخ، و بحث با 
شرکت کنندگان جایگاه مناسب خود را بیابد 
و در بازآموری ها نیــز به همین روش حضور 
همــکاران عمومــی را در دوره های پاتولوژی 
بیشتر ببینیم به عبارت دیگر با تغییر روش باز 
آموزی، همــکاران را جذب نماییم تا ضایعات 
را بهترشــناخته و درمان یــا ارجاع به موقع و 

مناسب انجام دهند.

دکتر فاطمه شاهسواری
دبیر مشاور علمی پاتولوژی

كنگره دهم با تمركز بر شعار پيش گيری و ماندگاری درمان با 
طرح مباحث كليدی و كاربردی ارتدنسی

احياء پسوند »پزشك« در واژه »دندانپزشك« ارتباط قوی تر و 
مناسب تر بين بيمار و دندانپزشك؛ همکاران عمومی و متخصص

تلاش شبانه روزی همکاران 
و اساتيد و برگزار كنندگان 

كنگره دهم با تقدير و 
استقبال شركت كنندگان 

همراه بود
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دهمین کنگــره علمی ســالیانه انجمن 
دندانپزشکان عمومی ایران در 4 روز با موضوع 
اصلی »هدف آموزش، پیشگیری و ماندگاری 
درمان در دندانپزشکی« و شعار »نقش اخلاق 
و اقتصاد در دندانپزشــکی« در تاریخ 10-13 
شهریور ماه 1394 در سالن همایش های برج 

میلاد تهران برگزار شد.
در قسمت کمیته بین الملل همانند سال 
های قبل شاهد مهمانان ویژه از خارج از کشور 
و ســخنرانان بین المللی با اطلاعات جدید و 
بروز دندانپزشکی بودیم. انجمن دندانپزشکان 
عمومــی ایران هر ســاله در هر کنگره هدف 
آمــوزش های نویــن و ارتقاء ســطح دانش 
بهداشت و سلامت دهان و دندان را دنبال می 
کند. برای رسیدن به این هدف از تمام اساتید 
و سخنرانان بنام داخلی و خارجی دعوت کرده 
است تا دندانپزشکان عزیز کشورمان در جریان 

اطلاعات جدید علمی قرار گیرند.
علم دندانپزشــکی روز بــه روز در حال 
پیشرفت، تحول و توسعه است. در این کنگره 
هم تمام دســتاوردهای نوین دندانپزشکی را 
جمع آوری کرده و در اختیار دندانپزشــکان 
عزیز کشــورمان قرار دادیم. زیرا که بر اساس 
موضوع اصلــی کنگره هدف آموزشــی را بر 
پایه پیشگیری و ماندگاری درمان های نوین 

دندانپزشکی قرار دادیم.
مفهوم بین الملل در برگــزاری کنگره ها 
از دیدگاه های مختلف نگریســته می شــود و 
گاهــی با مفهوم واقعی آن فاصله دارد. کنگره 
بین المللــی فقط به معنای حضور ســخنران 
خارج از یک کشــور نیست بلکه مهم حضور 
شرکت کنندگان از کشورهای مختلف است که 
مفهوم بین الملل را متجلی می سازد. تلاش ما 
در انجمن دندانپزشــکان عمومی ایران بر این 
محور استوار شده است که با یک برنامه ریزی 
اساتید کشورمان را در طرح یک تجربه موفق، 
آمــاده حضور در کنگره بین المللی ســازیم و 
این امر ابتدا از منطقه خاورمیانه و کشورهای 
خلیــج فارس و آســیای میانه آغــاز خواهد 
داشت، بنابراین این امر نیازمند یک نگاه ملی 
اســت که ما حرکت آن را شروع خواهیم کرد 
و امیدواریم بازتاب آن به حضور ســخنرانان 
توانمند و دانش فرهیختگان میهن مان در دنیا 
عرضه شود. ما هم به حضور شهروندان خارجی 
در کنگره هایمان و هم به حضور شــهروندان 
میهن مان در کشورهای جهان می اندیشیم و 

راه آن ها را باز خواهیم کرد.

دکتر صدیقه امجدی
مسئول کمیته ثبت نام

دکتر نسيم نبوی نژاد
مسئول کمیته بین الملل

دکتر شهره عمویی
دبیر اجرایی کنگره دهم

دکتر ليلا صدقی
دبیر اجرایی علمی کنگره دهم

 گزارش ثبت نام دهمين کنگره علمی 
ساليانه انجمن دندانپزشکان عمومی ایران
نکته حائز اهمیت در برگزاری غرورآفرین 
دهمیــن کنگــره علمــی ســالیانه انجمــن 
دندانپزشــکان عمومی ایران، انگیزه شــرکت 
کنندگان برای ارتقــای دانش و به روز کردن 
آن میباشد که در این کنگره بخوبی محقق شد.
اطلاع رســانی ثبــت نام کنگــره چه از 
طریق ارســال پیامک های انبــوه و خبرنامه 
و چــه در فضــای مجازی بصورت گســترده 
و لحظــه بــه لحظه که برای اولیــن بار انجام 
میشــد ، باعث شــد که همکاران از سراســر 
میهــن گرانقدرمــان در این نشســت بزرگ 
باشــند.  علمــی حضور چشــمگیر داشــته 
برنامــه کامل پانل هــا و کارگاه هــا نیز برای 
اولیــن بار به شــکل مصور در تمامی شــبکه 
هــای مجــازی ارســال شــد و به ســوالات 
 همکاران در هر قســمت پاســخ داده شــد.
ثبت نام در محل کنگره نیز با همکاری شرکت 
مهیامهر بــا آرامش و نظــم و ترتیب صورت 
پذیرفت. بیشــترین ثبت نام در محل روز سه 

شنبه اولین روز کنگره انجام شد.
افتخارمان ســت که تلاشــهای  باعــث 
گروهــی مــا در انجمــن خودتــان باعــث 
چنین دســتاورد گرانقدریســت کــه متعلق 
اســت. کشــور  دندانپزشــکان  همــه   بــه 
 همکاری ده دبیر علمی برای هر رشته تخصصی 
، پانلهای Multidisciplinary ,  اطلاع رســانی 
گسترده در شبکه های مجازی ، سرو صبحانه 
مواردیســت که در این کنگره برای اولین بار 

اجرا شد.
برگزاری موفقیت آمیز دهمین کنگره انجمن 
دندانپزشکان عمومی ایران مرهون تلاشهای بی 
وقفه و دلسوزانه کادر علمی و اجرایی انجمن در 
سایه رهنمودهای آقای دکتر شهنی زاده عزیز 
 و پشتکار پرسنل زحمتکش دبیرخانه میباشد .
و این چنین بــود که کنگره دهم به نفع همه 

دندانپزشکان ایران عزیز پایان یافت.
من به سهم خودم از حضور دلگرم کننده 
همگی سپاسگزارم و بسیار خرسندم که قطره 
ای از دریــای بیکران ایثار و فــداکاری یاران 

خستگی ناپذیر انجمن هستم .

آفرین بر همبستگی، صداقت، شور و نشاط
آفرین بر همرهان بی نیاز

آفرین بر همت دوستان این سرای
آفرین بر مردم پاک این دیار

قطعا هدف از برگــزاری کنگره ها، ارتقاء 
ســطح دانش علمی و عملی شرکت کنندگان 
و تبادل نظرات و تجارب بدســت آمده است. 
هرچند که کســب 25 امتیاز سالیانه اجباری 
است اما تعدد بازآموزی ها، همایشها، سمینار 
و کنگره ها در سال در حدی است که با شرکت 
در یک کنگره و یا چند بازآموزی این امر میسر 
مــی گردد و حضور در برنامه ها و کنگره های 
متعدد نشان از خواست شرکت کنندگان برای 
به روزرسانی اطلاعات و دانش علمی خود می 
باشد. این نیاز را خانواده انجمن دندانپزشکان 
عمومی ایران درک کرده و در کنار هم تلاشی 
پیگیر و مســتمر برای طراحی و اجرای کنگره 

ای موفق را شروع کردند.
باز هم افتخار داشتم که همراه باشم در یک 
تلاش، تدبیر، همدلی و نظاره گر باشم سرمستی 
شکوهمند اساتید و ســخنوران بزرگواری که 
بدون چشمداشت و صادقانه برنامه های علمی 
ایــن کنگــره را طراحی و در کنــار همراهان 
اجرائی انجمن، آن را در قالب کنگره ای موفق 
به انجام رســانند. قطعا این همراهی خالصانه، 
پشتوانه چنین رویداد معتبر و موفق علمی بوده 
و اینگونه عملکردی قطعا الگو و سرمشــق کم 
نظیری است برای همراهان فهیم و پرتلاشمان 
در انجمن دندانپزشکان عمومی ایران که یادآور 
می سازد می توان صرفنظر از اختلاف نظرات 
و سلایق، در کنار هم بود و با هم بنیادی را بنا 
نهاد و حراست کرد که نتایج آن به صلاح کل 
اســت و کاری کرد که مردم از خدمتی که می 
گیرند راضی باشــند و قطعــا یکی از صور این 
خدمت، درمانهای دندانپزشکی است که در این 
کنگره تلاش بر آن شد که طراحی علمی برنامه 
ها بگونه ای باشد که درمان صحیح ماندگار را 
برای بیمار در پی داشته باشد و یقینا نام نیک 

برای درمانگرش.
از تمامی همراهان خود در این کنگره که 
از مدتها قبل برای اجرایی شــدن چنین کاری 
وقت، عشق و انرژی هزینه کردند، سپاسگزارم 
و قدردان حضور تمامی همکارانی هســتم که 
حضورشان برای بهره بردن از پانل های علمی 
کنگره، خسته نباشیدی بود برای کلیه اساتید 
و سخنوران ارجمندمان و دلگرمی برای تمامی 
کادر علمی-اجرایــی انجمــن دندانپزشــکان 
عمومــی ایران در برگزاری بهتــر برنامه های 

آتی خود.
خدایا چنان کن سرانجام کار
تو خشنود باشی و ما رستگار

دستاورد كار گروهی كنگره موفق 
متعلق به همه دندانپزشکان كشور

خدايا چنان كن سرانجام كار
تو خشنود باشی و ما رستگار

ســلام و خیر مقدم عرض میکنم خدمت 
همه اساتید بزرگوار و همکاران محترم،

من به عنوان یک دندانپزشــک که وظیفه 
خودم میدونم براي پیشرفت حرفه دندانپزشکي 
تلاش کنم، کوشش ام را سالهاست در انجمن 
دندانپزشــکان عمومي ایران به عنوان یکي از 
افراد مسئول در تدوین برنامه هاي علمي آغاز 
کرده و ســال ها پیگیری کرده ام. این آغاز در 
ابتدا براي من، امري دشــوار بود ولي در ادامه 
این راه یاد گرفتم که براي خدمت به مردم باید 
همت گمارد و با گذشت در کنار هم ماند. این 
کنار هم بودن در نتیجه عشق به میهني است 
که سالها در مقابل مشکلات ایستاد و ایستادن 

ما نشأت گرفته از ایستادن مردم است.
ایران، مرکز  انجمن دندانپزشکان عمومي 
تجمع نیروهــاي داوطلب و ایثارگري اســت 
کــه خالصانه در کنار هم قــرار گرفتند و عهد 
بســتند تا آینده دندانپزشــکي را آنچنان که 
ســزاوار دندانپزشکان و مردم میهن مان است، 
رقم بزنند. آنچه مســلم است، بالا رفتن سطح 
معلومات دندانپزشــکان برابر است با بالارفتن 
ســطح  کیفیت ارائه خدمات بــه مردم و بالا 

رفتن بهداشت جامعه.
من همیشــه فکر مي کردم تعداد عاشقان 
خدمت به مردم، عاشــقان آموزش و یاد دادن 
انگشــت شــمارند ولي در این کنگره بار دیگر 
فهمیدیم و دیدیم که هنوز، هســتند کسانیکه 
معني و مفهوم استاد را به معناي واقعي کلمه 
حفظ کرده و مایه افتخار جامعه دندانپزشکي 
هستند و از سرمایه هاي گرانبهاي میهنی مان 

محسوب مي شوند.
اســتاد دکتر سید جلیل صدر دبیر علمي 
دهمین کنگره،  به همراه دبیران مشاورشــان 
در ده رشته تخصصي با همیاري کادر توانمند 
و فعال انجمن دندانپزشــکان عمومي ایران با 
همراهي ســرکار خانم دکتــر فینا ناوي بانوي 
فرهیخته دندانپزشکي کشور و رئیس دهمین 
کنگره با تمام وجود، با تشکیل جلسات متعدد 
با چالش هاي فراوان، براي طراحي یک برنامه 
علمي متفاوت و عاري از سخنراني هاي کلیشه 
اي و تکراري  ساعتها و روزها وقت صرف کردند.
برنامه علمي که ملاحظه میفرمایید حاصل 
این چالش هاســت که امیدوارم مورد قبول و 
استفاده همکاران محترم که منت گذاشته و از 
جاي جاي میهن عزیزمان در این کنگره شرکت 

کردند، واقع گردد.
از همه همــکاران در هیئت مدیره مرکز 
و شعب ســرار کشور، کادر اجرایي و دبیرخانه 
انجمن که براي برگزاري این کنگره تلاشهاي 

بي وقفه شبانه روزي داشتند، سپاسگزارم.
امیدوارم همکاران عزیز با حضور به موقع 
و ارزشمندشان قدردان زحمات این بزرگواران 

باشند.

رسالت كنگره دهم ارائه 
دستاوردهای نوين دندانپزشکی
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دکتر نيوشا نيکفر
مسئول اجرایی علمی پاتولوژی

اســتقبال از برخــی پانل هــا بخصوص 
رادیولوژی، پاتولوژی و بیماری های دهان

در کنگره دهم شــگفت انگیــز بود، این 
دلگرمی همیشه برقرار باد.

روز سه شنبه 10 شهریور 1394

بعد از برگزاری افتتاحیه اولین پانل سالن 
رودکــی با عنــوان "مواردی کــه از معضلات 

ایمپلنت می کاهد" برگزار شد.
مدیــران پانل آقــای دکتر قاســم امتی 
شبستری و خانم دکتر ساقی خبیری از اساتید 
برجسته و سخنرانان خانم دکتر مریم معماریان 
با ســخنرانی موضوع "راهنمای رادیوگرافی و 
جراحی برای درمان بــا ایمپلنت" این پانل را 
آغاز کردند. ســخنران دوم خانم دکتر سمیه 
ذیقمی با موضوع "بررسی عوارض ناشی از عدم 
تطابق رستوریشن ها با ساپورت ایمپلنت" بودند 
و در آخر خانــم دکتر زهرا طهوری با موضوع 
"بیومکانیک و مشــکلات مرتبط در پروتزهای 
متکی بر ایمپلنت" پانل را خاتمه دادند. با وجود 
اولین روز کنگره و برگزاری پانل در نخســتین 
ساعات صبح روز سه شنبه این پانل با استقبال 
نســبتا خوبی مواجه شد و شرکت کنندگان از 

مباحث سخنرانی ها رضایت داشتند.

پانل دوم با عنوان "مزایا و معایب رادیوگرافی 
ها ومعیارهای تجویز" در ساعت 11 صبح برگزار 
شد که با مدیریت آقای دکتر مهرداد پنج نوش 
و خانم دکتر یاســمن خیراندیــش به خوبی 

برگزار شد.
سخنرانان این پانل خانم دکتر حوریه باشی 
زاده فخار با عنوان ســخنرانی "اصول تجویز و 
نسخه نویسی برای تصویربرداری دندانپزشکی" 
، آقای دکتر یاسر صافی با عنوان "تصویربرداری 
دیجیتال- مزایا، معایب و محدودیت ها" خانم 
دکتر فرین میزانیان بــا عنوان " آیا در تجویز 
رادیوگرافی های اولیــه آگاهانه و عملی عمل 
می کنیــم؟" خانم دکتر مهکامه مشــفقی با 
عنوان "تصویربرداری پانورامیک )مزایا، معایب و 
خطاها(" و در آخر با سخنرانی خانم دکتر تکتم 

جلایر با عنوان نقش رادیولوژی در تشــخیص 
اولیه درمان های رادیکال به پایان رسید.

این پانل با استقبال چشمگیری از شرکت 
کنندگان مواجه شد بطوری که سالن رودکی 
مملــو از جمعیت بود. پانل با موفقیت به پایان 
رسید. در این پانل شاهد نیاز دندانپزشکان به 
آشنایی بیشتر و به روزتر رادیولوژی بودیم. تمام 
اساتید و سخنرانان با بیانی گیرا و شیوا مباحث 

خود را ارائه کردند.

پانل اندو در ساعت 14 

این پانل با عنوان راهکارهای حل مشکلات 
درمان اندو بصورت پرسش و پاسخ با مدیریت 

آقای دکتر اروند مالک برگزار شد.
سخنرانان آقایان دکتر هادی اسدیان، دکتر 
احسان اثنی عشری، دکتر سهراب سوادکوهی، 
دکتر امیرعباس مشاری و خانم دکتر مهتا فضل 

یاب و دکتر پونه محبی بودند.
مواردی که در این پانل به بحث و گفتگو 
گذاشته شــد شامل تشــخیص و تهیه حفره 
دسترسی، آماده سازی و پرکردن کانال، تروما 
)شکستگی های تاج و ریشه، لقی دندان و خارج 
شدن دندان(، حوادث حین درمان و بازسازی 
تاج دندان های روت کانال شده، بی حسی ها، 
درمان عفونت های مقاوم در اندودانتیکس( بود. 
نوآوری جالب این پانل عنوان کردن ســوالات 
احتمالی و یا مواردی بود که حین درمان برای 
هر دندانپزشــکی امکان داشــت بوجود آید و 
بیان کردن این موارد بصورت پرســش و پاسخ 
از اساتید پاسخگوی تمام سوالات بود. این پانل 
نیز با اســتقبال بسیار خوبی روبرو شد و شاهد 

رضایت شرکت کنندگان بودیم.
در پایــان تمام پانل هــا از مدیران پانل و 
ســخنرانان عزیز با اهداء لــوح تقدیر، تقدیر و 

تشکر به عمل آمد.(
چهارشنبه 11 شهریور 1394

صبح روز چهارشــنبه 11 شهریور ساعت 
8:30 صبح پانل مشترک پاتولوژی- جراحی-
رادیولوژی آغاز شد. مدیران این پانل از هرکدام 

از رشــته های تخصصــی پاتولوژی، جراحی و 
رادیولوژی بودند.

خانم دکتر ساندرا مهرعلیزاده رادیولوژیست، 
آقای دکتر عباسعلی پایدار پاتولوژیست و آقای 
دکتر وحید مســگرزاده متخصص جراح فک و 

صورت.
ســخنرانان خانم دکتر فاطمه شاهسواری 
)پاتولوژیســت( خانــم دکتــر آزاده باقــری 
)رادیولوژیســت( و آقــای دکتــر حمیدرضا 
محاسنی اقدم )متخصص جراح فک و صورت( 

بودند.
این پانــل بصورت معرفی چنــد بیمار و 
چگونگی درمان و ارجاع با پرســش و پاســخ 

ارائه شد.
با توجه به اهمیت ضایعات موجود در دهان 
چه در بافت نرم و چه در بافت سخت و تشخیص 
درســت و به موقع آنها و بررســی ضایعات با 
کمک گرفتن از رادیوگرافی ها و ارجاع به موقع 
بیماران به جراح این پانل مشترک کمک زیادی 
به رفع ســوالات دندانپزشــکان در این زمینه 
کرد. این پانل نیز با استقبال خوبی مواجه شد 
و شرکت کنندگان نیز ســوالاتی که برایشان 
حیــن معرفی case های مختلف پیش می آمد 
از سخنرانان می پرسیدند. شاهد بار علمی بالا 

و بازدهی بسیار خوب این پانل بودیم.
دومین پانل روز چهارشنبه بعد از استراحتی 

کوتاه در ساعت 11 برگزار شد.

عنوان پانل: پیشگیری، تشخیص و درمان 
بیماری های شــایع محیط دهان بود. مدیران 
پانل آقایــان دکتر آرش منصوریــان و دکتر 
آرش عزیزی بودند و ســخنرانان محترم آقای 
دکتر علی تقوی زنوز با عنوان خونریزی از لثه 
)بررســی علل زمینه ای( پانل را شروع کردند. 
ســپس خانم دکتر آرزو علایی با عنوان هفت 
زخم شــایع محیط دهان )علائم، تشــخیص، 

درمان( به سخنرانی پرداختند.
همیشــه یک دبیر علمی بــا نظر تحلیلی 
نگرســتیم که طبق مقررات اداره کل آموزش 
مــداوم بایــد هیئت علمی باشــد و قطعا یک 
تخصص خواهد داشــت و هــر چقدر هم نگاه 
چند بعدی داشته باشــد نهایتاٌ نگاه تخصصی 
وی حکمیــت دارد. بدین لحاظ مدتها بود که 
بدنبال یک راهکار برای اســتفاده از نیازهای 
تخصصی بوده ایم.نهایتاٌ به این نتیجه رسیدیم 
که یک دبیر علمی از میان پیش کسوتان علمی 
انتخاب کنیم و در هر رشته تخصصی یک دبیر 

مشــاور را انتخاب کنیم. ده رشــته تخصصی 
اندو، پریو،جراحی، پروتز، ترمیمی، بیماری ها، 
پاتولــوژی، کودکان، کودکان ئ رادیولوژی در 

هر کدام یک دبیر مشاور را انتخاب کردیم.
ســه نوع جلسه طراحی شــد 1- جلسه 
شورای مشاوران علمی )کلان نگری و طراحی 

کلیه برنامه(
2- جلســه ساختارســازی پانل )طراحی 
چهارچوب برنامه های علمی و چگونگی دخالت 

در آنها(
3- جلسات بررسی مقالات و استفاده ازاین 

مقالات در چهارچوب طراحی شده
4- جلســات تدوین برنامه علمی و انتقال 

به جداول نهایی برنامه
طبیعتا برای هماهنگی این گروه باید یک 
کادر اجرایــی مجریی و کارآمــد با این گروه 
دبیران مشاورارتیاط داشته باشد به این لحاظ 
از بین کادر مسؤلان انجمن کسانی که تا کنون 
در حوزه های تخصصی مسؤلیت های مشخصی 
داشــته اند، انتخاب شدند تا بر اساس اطلاعات 
وســیع و گسترده شــان در طراحی برنامه در 

ارتباط با هر دبیر مشاور فعالیت کند.
این کار اجرایی بسیار سنگین را می طلبد 
که با حوصله و مدارا، انضباط و مدیریت انجام 

شد.
این کادر اجرایی نیز مسؤلان اجرایی کنگره 
نیز بوده اند. دبیر مشــاور در این میان علاوه بر 
دخالت مســتقیم در طراحی برنامه ها اهداف 
انجمن  که پانل های چند بعدی بوده اســت را 

خیلی خوب دنبال کرد و موفق شد.
این دستاورد انتخاب حداقل ده دبیرعلمی 
و ده دبیر بود که یک کار بزرگ بود که توانست 
کنگره ای موفق و کارآمد را که از استقبال خیلی 

عالی برخوردار بود، به نمایش بگذارد.

دستاورد انتخاب ده دبير علمی و ده دبير اجرائی همراه با
 استقبال خيلی عالی از كنگره ای موفق و كارآمد
استقبال از برخی پانل ها بخصوص راديولوژی، پاتولوژی و بیماری های دهان

در کنگره دهم شگفت انگیز بود، اين دلگرمی همیشه برقرار باد.
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دکتر شبنم حنيفه زاده
مسئول اجرایی علمی جراحی

دکتر صدیقه امجدی
مسئول اجرایی علمی ترمیمی

دکترشهرام سپهرمند 
مسئول اجرایی علمی تشخیص و بیماری های دهان

با سلام
روز جمعه سیزدهم شهریور 94 در سالن 
رودکی پانل درد به مدیریت اســتاد افشــین 
 ابراهیمی و دکتر مهران کوچک برگزار شــد.
در این پانل سه سخنرانی بسیار مفید داشتیم 
که توجه شــرکت کننــدگان را جلب نمود. 
خانــم دکتر مهرنوش قبــادی اندودنتیکس و 
دستیار فلوشیپ درد صورت پیرامون دردهای 
ادنتوژنیک به زیبایِی تمام سخنرانی فرمودند. 

به نام خدا
خداوند را سپاس که کنگره دهم با شکوه 
و اقتدار برگزار گردید. زحماتی که در طول ماه 
ها تلاش بی وقفه و برنامه ریزی های منسجم 
ریاست محترم انجمن دندانپزشکی ایران، کادر 
علمی اجرایی، اساتید بزرگوار، دبیرخانه محترم 
انجمن متحمل شــده بودند به بار نشســت و 
توانســت اهداف تعیین شده کنگره را به نحو 
مطلوب بــه پیش ببرد. تدویــن برنامه علمی 
کنگره که امســال با نوآوری همراه بود که به 
حق موثر واقــع گردید و حضور دبیران علمی 

به نام خالق یکتا
 هزاران درود پیشکش وجود نازنین تان

بسیار خرسندیم که با برگزاری غرورآفرین  
دهمیــن کنگره علمی ســالیانه بار دیگر برگ 
زرینی بر کارنامه درخشان انجمن دندانپزشکان 

عمومی ایران افزوده شد.
استقبال بی نظیر همکاران از کنگره دهم 
مهر تاییدیســت بر عملکرد و تلاشــهای کادر 
علمــی و اجرایی انجمن در یاری گرفتن از ده 
دبیر علمی برای اولین بار جهت برگزاری یک 

کنگره موفق که به بار نشسته است.

ســخنران دوم دکتر علیرضا خواجه نصیر 
متخصص بیهوشی و فلوشیپ درد اینترونشنال 
و عضو هییت علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران 
بیمارستان شریعتی لیست کاملی از بیماریهای 
نوروپاتیک عصب تریژمو همراه با تشخیص آنها 
را بیان فرمودند ســخنران سوم هم آقای دکتر 
جواد صادقی متخصص بیهوشــی و فلوشیپ 
درد اینترونشنال درمورد داروهای ضد نوروپاتی 
مفصلا مطالب لازم را فرمودند که بسیار مورد 

در هر رشــته و مسئولان اجرائی علمی مربوط 
و با تمرکز به جزئیات مورد نیاز دندانپزشــکان 
عمومی پانل های علمی، کارگاه ها، پوسترها، 
تحقیقات و پژوهش را جذاب و پربار گرداند و 
استقبال چشمگیر همکاران شرکت کننده در 
کنگره مهر تایید این مهم بود. در رشته جراحی 
که بنده مسئولیت علمی اجرایی آن را بر عهده 
داشتم پانل ها پر مخاطب و با نظم اجرا گردید 
که شایسته است از جناب آقای دکتر مهاجرانی 
که مسئولیت دبیری علمی جراحی را بر عهده 
داشتند و زحمات فراوانی جهت برنامه ریزی و 

این موفقیت مرهون تلاشــهای بی وقفه و 
دلسوزانه کادر علمی و اجرایی انجمن در سایه 
رهنمودهــای آقای دکتر شــهنی زاده عزیز و 
 پشتکار پرسنل زحمتکش دبیرخانه می باشد .

و این چنین بــود که کنگره دهم به نفع همه 
دندانپزشکان ایران عزیز پایان یافت.

من به ســهم خود از حضور دلگرم کننده 
همگی سپاسگزارم و بسیار خرسندم که قطره ای 
از دریای بیکران ایثار و فداکاری یاران خستگی 

ناپذیر انجمن هستم .
طعم شــیرین این پیروزی افتخار آفرین 

گوارای وجودتان
 چای رفاقتمان

 همیشه روی سماور محبت،
 تازه دم است 

 و قندان عاطفه هم پر از قندهای
صبر و همراهی

 دنیایتان پر از آرامش 
هوای دلتان آفتابی

 و باغچه احساستان
پر از گلهای رنگارنگ عشق و محبت و 

دوستی باد .....

اجرای پانل ها بر عهده گرفتند، نهایت تشــکر 
و قدردانی را داشته باشم. کادر اجرائی کنگره 
بیشتر از سال های گذشته تحت رهنمودهای 
ریاســت محترم انجمن دندانپزشکان عمومی 
ایران جناب آقای دکتر شــهنی زاده با همدلی 

و عشق و ایثار خویش درخشیدند.
یاران خسته نباشید. 

راهتان پررهرو باد.
از همه همکاران گرامی شرکت کننده در 
کنگره دهم که با حضور سبزشان ما را در ادامه 
راه دلگرم نمودند نهایت تشکر و سپاس را دارم.

توجه حضار قرار گرفته بود مدیریرت عالی آقای 
دکتر مهران کوچک متخصص بیهوشی فلوشیپ 
درد اینترونشنال عضو هیت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی بیمارستان امام حسین 
رونق خاصی به مباحث این پانل و پرســش و 
پاسخ ها داده بود. در نظرسنجی که از شرکت 
کننــدگان بعمل آمد بســیار راضی و قدر دان 
برگزاری این پانل بودند در پایان هم از اعضای 

پانل پذیرایی بعمل آمد.

دکتر مریم احمدی
مسئول اجرایی علمی اندو

یک دهه تلاش، یک دهه فعالیت در جهت 
بــالا بردن علم و عمل دهمیــن کنگره علمی 
ســالیانه انجمن دندانپزشکان عمومی ایران با 
حضوری با شکوه وتحسین برانگیز که ماحصل 
روزها و ماه ها تلاش و همفکری در گروه های 
علمی و اجرایی اســت، 10 تا 13 شهریور ماه 
1394 در سالن همایش های برج میلاد برگزار 

گردید.
با توجه به اینکه یک دندانپزشک عمومی 
توانمندی بســیاری را در تمام رشته ها دارد و 
بایــد بتواند ضرورت های علمــی را با مهارت 
های عملی بیاموزد تا بتواند با مهارت لبخندی 
را بــه لب ها برگردانــد. بنابراین این امر هم با 

همدلی رئیس دهمین کنگره خانم دکتر فینا 
ناوی و دبیر علمی آقای دکتر سید جلیل صدر 
و ده دبیر مشــاور علمی بزرگوار در ده رشــته 
تخصصی: دکتر سید حسن مهاجرانی )جراح(، 
دکتر کســری طبری )ترمیمــی(، دکتر اروند 
مالک )اندو(، دکتر جلال پورهاشمی )اطفال(، 
دکتــر رامین آغنــده )پروتز(، دکتر افشــین 
ابراهیمــی )بیماری های دهــان(، دکتر آزاده 
باقری )رادیولوژی(، دکتر فاطمه شاهســواری 
)پاتولــوژی(، دکتر پویا علیایی )ارتودنســی(، 
دکتر محمدرضا شباهنگ فر )پریو(، با وسواس 
زیاد در انتخاب موضوع و سخنران با راهنمایی 
هــای دکتر باقــر شــهنی زاده رئیس انجمن 

دندانپزشکان عمومی ایران به سرانجام رسید.

تدوین کنگره کار آسانی نبود.
ولی همیشه انسان های فرهیخته و آزاده 
ای در این دنیا هستند که علم خویش را بدون 
هیچگونه چشم داشتی در اختیار دیگران قرار 
می دهند تا ما بتوانیم آنان  را در جهت درمان و 
سلامتی بیماران و هموطنان خویش بکار بریم.
این کنگره چنان برگزار شــد که شایسته 
نــام ایران و مردم آن و طبیبان این مرز و بوم 
است. همواره به یاد داشته باشیم که باید عشق 
به کارهای بزرگ و دشــوار داشته باشیم و این 

عشق را در نهادمان پی ریزی کنیم.

با تلاش های بی وقفه و دلسوزانه كادر 
علمی و اجرايی كنگره دهم به نفع همه 

دندانپزشکان ايران پايان يافت

كنگره ای شايسته 
طبيبان اين مرز و بوم

از حضور سبز و دلگرم كننده 
همگان در كنگره دهم سپاسگزاريم
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دکتر الهه باغبان شميرانی
مسئول اجرایی علمی ارتودنسی

زمان انجام درمان های ارتودنسی در دوران 
کودکی، نوجوانی و قبل از بلوغ می باشــد و با 
توجه به اینکه نتایج درمان ارتودنسی تا پایان 
عمــر برای بیمار باقــی می ماند در نتیجه یک 
درمان مناسب ارتودنسی بر پایه اصول صحیح 
و آکادمیک و بدون Relapse همراه با ماندگاری 
هدف اصلی درمان ارتودنســی موفق است که 
توجه اساســی را می طلبد و هم تاکیدی بر تم 
اصلی کنگره که هدف آموزش، پیشــگیری و 

ماندگاری در دندانپزشکی است.
بدیــن منظــور در کنگره دهــم انجمن 
دندانپزشکان عمومی ایران در تاریخ 10 الی 13 
شهریور ماه در محل برج میلاد برگزار شده بود 
برای نخستین بار به همت والای استاد عالیقدر 
جناب آقای دکتر حسن علی شفیعی و همکاری 
دکتر پویا علیایی دبیر علمی ارتودنسی دهمین 
کنگره و دکتر افشــین شــادی عضو شورای 
مشــاوران کنگره دهم کارگاهی در مورد انواع 
 Live ها در رشته ارتودنسی به صورت Retainer

و hands on training  برگزار شد.
درمانهای ارتودنســی اعم از ارتودنســی 
ثابت یا متحــرک که با حرکت دندانها صورت 
می گیــرد نیاز بــهretention  دارد و بدون آن 
امکان relapse درمان و نامرتبی مجدد دندانها 
وجــود دارد . انواع مختلفــی از  ریتینرها در 
ارتودنسی مورد استفاده قرار می گیرند که یکی 
 Vacuum formed retainer  از مهمترین آنهــا
VFR(( ها یاEssix  ها می باشــند که در برخی 

از کشورهای پیشرفته تا 85 درصد ریتینرهایی 
که به بیماران داده میشــود از همین نوع است 
لیکن در کشــور ما استفاده از این نوع ریتینر 

بسیار محدود است.
متأسفانه بسیاری از دندانپزشکان و حتی 
گاهی برخی از متخصصین ارتودنسی پس از انجام 
درمانهای ارتودنسی متحرک  از ریتینر استفاده 
نمی کنند که این مسئله  relapse  بخشــی از 
درمان  و نارضایتی بیمار را به دنبال خود دارد.
به منظور آشنایی همکاران گرامی با موارد 
کاربرد، نحوه ساخت و نحوه نگهداری این دستگاه 
ارزنده، کارگاه آموزشی خاصی در دهمین کنگره  
دندانپزشکان عمومی ایران تدارک دیده شد که 
همــکاران گرامی به صــورت تئوری و عملی با 
نحوه  ساخت این دستگاه در مطب و نکات مهم  

لابراتواری و کلینیکی آن آشنا شدند.
نگرشــی نوین در این زمینه با اســتفاده 
از نگهدارنــده های ثابت جهت حذف مســئله 
همکاری بیمار وجود دارد، در این راستا هدف 
از کارگاهی Live جهت آشنایی و توانمند سازی 
همکاران محترم جهت به کار گیری این روش 

در بیماران نیز برگزار شد.
در پایان لازم اســت از همکاری و آموزش 
ویژه اســاتید محترم جناب آقای دکتر حسن 
علی شفیعی، دکتر پویا علیایی و دکتر افشین 

شادی کمال تشکر را داشته  باشم.

دکتر ندا اسماعيلی فلاح
مسئول اجرایی علمی رادیولوژی

دهمیــن کنگــره علمی ســالیانه انجمن 
دندانپزشــکان عمومی ایران در تاریخ 10الی 
13 شــهریور ماه در محل برج میلاد با موضوع 
»هدف آموزش، پیشگیری و ماندگاری درمان 
دندانپزشــکی« برگزار شــد که البته تشکیل 
کارگروه  اختصاصی برای هر رشته دندانپزشکی 
ابتــکار و نوآوری در اجــرای کنگره به منظور 
بررســی بیشــتر و ارائه جامع تــر موضوعات 
رشته های دندانپزشــکی بوده که به پیشنهاد 
ریاســت محتــرم انجمن جناب آقــای دکتر 
باقر شــهنی زاده صورت گرفت . بدین منظور 
در رشــته  رادیولوژی با توجه بــه تکنیکهای 
 CBCT پیشــرفته و مدرن تصویربرداری چون
،دو پانل جداگانه طراحی شد که روز سه شنبه 
در ســالن سعدی به بررســی اصول و کلیات 
رشــته رادیولــوژی پرداختــه شــد و در روز 
پنجشــنبه در سالن رودکی به طور اختصاصی 
در رابطه با موضوع CBCT با حضور اســاتید و 
هیئت علمی دانشکده های دندانپزشکی سراسر 
کشــور به بحث پرداخته شد. اساتید مدعو به 
ترتیب 1- جنــاب آقای دکتر جهانگیر حقانی 
از دانشــکده  دندانپزشکی کرمان، سرکار خانم 
دکتر زهرا دلیلی از دانشــکده دندانپزشــکی 
رشت، ســرکار خانم دکتر مژده مهدی زاده از 
دانشکده دندانپزشــکی اصفهان، جناب آقای 
دکتر آرش دباغی از دانشــکده دندانپزشــکی 
اهواز و ســرکار خانم دکتر روشنک غفاری از 
دانشکده دندانپزشــکی آزاد واحد خوراسگان 

اصفهان بودند.
پــس از آن پانل و کارگاه ویژه  CBCT در 
بعدازظهر پنج ویژه در سالن رودکی برگزار شد و 
پیرامون اصول کلی تهیه تصاویر CBCT و اجزاء 

مختلف نرم افزاری آن بحث شد.
با در نظر گرفتــن این مطلب که مباحث 
هر دو پانل از لحاظ کیفی با محتوا، منسجم و 
با ابتکار و همت و کوشــش والای سرکار خانم 
دکتر آزاده باقری طراحی شــده بودند هر دو 
پانــل رادیولوژی و کارگاه CBCT از اســتقبال 

خوبی برخوردار بود.
در اینجــا لازم اســت از کلیــه همکاران 
رادیولوژیست که بعنوان مدیر پانل و سخنران 
و همکاران هیئت علمی شهرستان های کشور 
حضور داشــتند و به ویژه از خانم خانم دکتر 
آزاده باقری دبیر محترم رشــته رادیولوژی در 

کنگره دهم کمال تشکر را داشته باشم.

دهمیــن کنگــره علمی ســالیانه انجمن 
دندانپزشــکان عمومی ایران در چهار روز با تم 
اصلی "هدف آموزش، پیشــگیری و ماندگاری 
درمان در دندانپزشــکی" و شعار "نقش اخلاق 
و اقتصاد در دندانپزشــکی" در تاریخ 10-13 
شهریور ماه 1394 در سالن همایش های برج 

میلاد تهران برگزار شد.
پانل لیزر در روز سه شنبه 10 شهریورماه 
1394 پس از مراســم افتتاحیــه اجرا گردید. 
این پانل با حضور سخنوران برجسته و اساتید 
توانمنــد لیزر در دندانپزشــکی بطور موفقیت 
آمیز اجرا شــد. مدیریت این پانل را همکاران 
دکتر رضا فکر آزاد، دکتر مســعود مجاهدی، 
دکتــر عباس مجدآبــادی و دکتر کاظم نبوی 

نژاد بعهده داشتند.
این پانل با مفاهیم جدید آموزش لیزر که 
بتواند راهگشای سمت گیری به سوی دستیابی 
به یک پروتکل موفقیت کارآمد شود، طراحی 
گردید. بنابراین وقتی صحبت از تجهیز مطب 
به لیزر می شود قطعا ابعاد تجاری و اقتصادی 
نیست بلکه درک ضرورت انتخاب نوع درمان و 

نوع لیزر و آموزش مربوطه است.
بدین مناســبت موضوعات به شــکل زیر 

طراحی گردید:
"چگونه یک دندانپزشــک عمومی مطب 

خود را به لیزر مجهز می کند" سخنران: آقای 
دکتر رضا فکرآزاد

"کاربرد لیزر در پریو" سخنران: خانم دکتر 

ندا مسلمی
"کاربرد لیــزر در بیماری هــای دهان و 

پاتولوژی" سخنران: خانم دکتر کتایون کلهری
استفاده از لیزرهای مختلف در دندانپزشکی 
در دهه اخیر بطور چشــمگیری افزایش یافته 
است و این تکنولوژی در کنار سایر درمان های 
متداول دندانپزشــکی بکار گرفته شده است. 
در این کنگره حضور بیشــتر و موثر شــرکت 
کنندگان و همکاران این مهم را نشان داد که هر 
دندانپزشک حتی اگر در درمان های خود مایل 
نباشد از لیزر اســتفاده کند باید قادر باشد به 
پرسش های بیماران درباره لیزر در دندانپزشکی 
پاسخ صحیح بدهد و پانل لیزر در کنگره دهم از 

شرکت کنندگان بالایی برخوردار بود.

دکتر نسيم نبوی نژاد
مسئول اجرایی علمی لیزر
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برنامه های آموزش علمی کنگره ها، همایش 
ها در قالب های مختلف مانند سخنرانی، آموزش 
 workshop و کارگاه های table clinic دور میــز
اجرا می شــود که اجراء workshop یا کارگاهی 
نیازمند فضایی است که آموزش عملی را امکان 
پذیر ســازد و این فضا در سایه همکاری اساتید 
مدرس و همــکاران بخش اجرایی و شــرکت 
های دندانپزشکی با مدیریت انجمن هاست. در 
نتیجه یــک برنامه کارگاهی کنگره نیاز به یک 
برنامه ریزی دقیق و هماهنگی منســجم دارد 
ولی متاسفانه شــاید به دلیل اینکه هنوز برای 
برنامه های آموزشــی کارگاهــی در کنگره ها 
امتیازی تعلق نگرفته است، مورد توجه چندانی 
قرار نمی گیرند و این در حالی است که آموزش 
عملی بسیار کارآمدتر و مؤثرتر از آموزش تئوریک 
)سخنرانی( می باشد. امید است مرکز آموزش 
مداوم با درنظر گرفتن امتیاز جهت برنامه های 
کارگاهی زمینه را برای تشــویق هر چه بیشتر 
برگزارکنندگان کنگره ها برای اجرای برنامه های 
عملی به شکل کارگاه های علمی را فراهم کنند.

با توجــه به اینکه انجمن دندانپزشــکان 
عمومی ایران همواره ســعی در پاسخگویی به 
نیازهای حرفه ای و علمی همکاران دندانپزشک 
دارد، کارگاه های مختلف و متنوع علمی را در 
جــدول برنامه های علمی قــرار داده که یکی 
از ویژگــی های بارز کنگره های علمی انجمن 
دندانپزشــکان عمومی است که این بار هم در 
کنگره دهم کارگاه هایی متفاوت جدید نسبت 

به سال های قبل برگزار شد.
در همین راستا کارگاه های زنده روی بیمار 
که با موضوعات بررسی انواع روش های سینوس 
لیفتینگ، گرافت لثه آزاد و فرنکتومی و درمان 
پیگمانتاسیون لثه با لیزر بودند با نوآوری و یک 

بدعت جدید به پیشنهاد ریاست محترم انجمن 
دندانپزشــکان عمومی ایران جناب آقای دکتر 
باقر شــهنی زاده و همت والا و تلاش ستودنی 
مســئول محترم کارگاه های Live سرکار خانم 
شــبنم حنیفه زاده و همکار عزیز جناب آقای 
دکتر شهرام سپهرمند در سالن اصلی اجرا شد.
یکــی دیگر از ویژگی های بارز این کنگره 
برگزاری کارگاه در رشــته ارتودنسی با مبحث 
 Live بود که هم بصورت Retainerبررسی انواع
وهم بصورت Hands on Training انجام شــد. 
هدف اصلی اجرای این کارگاه استفاده صحیح 
از Retainerهای مختلف به منظور جلوگیری و 

کاهشRelapse درمانی می باشد.
کارگاه ویــژه دیگــر کارگاهــی بــود که 
دندانپزشــکان می توانستند مروری بر دانسته 
های علوم پزشــکی در توانایی های کلینیکی 
مورد نیاز خود در وضعیت اورژانســی پزشکی 
داشــته باشــند. کارگاهی که از نسخه نویسی 
موارد تجویز و عدم تجویز و دلایل تجویز انواع 
داروها شروع شد و با آموزش انواع روش های 
تزریق، وصل سرم و در خاتمه آشنایی با کیت 
CPR و احیــاء یک بیمار در حالت اورژانس به 

پایان رسید. این کارگاه با تدریس مسلط و عالی 
جناب آقای دکتر نادر نوابی از کرمان در نسخه 
نویسی و روشهای تزریق و CPR با آموزش بسیار 
عالی و جامع جناب آقای سید حسن مهاجرانی 

در طی 5 ساعت انجام شد.
کارگاه بســیار ویژه کنگره دهم کارگاهی 
بــود که در واقع یک دوره آموزشــی در مورد 
ترمیم های زیبایی قدامی با کامپوزیت بود که با 
همکاری دکتر علی امامقلی پور و دکتر برامبیلا 
ســخنران انجمن زیبایی اروپا و ایتالیا برگزار 
شــد. در طول مدت برگزاری کارگاه 8 ساعت 

بوده که 4 ســاعت تئوری و 4 ساعت عملی بر 
روی مدل دندانی انجام شــد و در پایان هم به 
شرکت کنندگان Certificate یا گواهی حضور 

در این دوره عطا شد.
کارگاه ویــژه دیگر بحــث در مورد پروتز 
پارســیل، طراحی و اکلوژن پروتز پارســیل و 
تصحیح اکلوژن فریم پارسیل بود که با حضور 
جناب آقای دکتر محمد درهمی در 4 ســاعت 

برگزار شد.
برنامه های کارگاهی  بــا  همچنین همراه 
یک برنامه با یک روز سخنرانی جامع در مورد 
انواع تراش ها، قالب گیری ها و سمان روکش ها 
داشــتیم تــا همکارانی کــه می خواهند برای 
اولین بار درمانی را شــروع کنند طرح درمان 
را بــا کمترین خطا انتخــاب کرده و با کاهش 
شکســت درمانی رضایت بیشتر بیماران خود 

را فراهم نمایند .
از کارگاه های موفــق دیگر باید به کارگاه 
CBCT اشاره نمود که به جرأت می توان گفت 

شــاید برای اولین بار از استقبال قابل توجهی 
برخوردار بود. مدرسین این کارگاه جناب آقای 
دکتر علی کاووســی و دکتر یاسر صافی بودند 
که مدیریت پانل هم ســرکار خانم دکتر تکتم 
جلایر و جناب آقای دکتر شهریار شهاب بودند. 
کارگاه جدیــد دیگــر کارگاه آشــنایی با 
کاربرد مواد سیلیکونی جهت بوردر مولدینگ 
پروتزهــای متحرک بود که برای اولین بار و با 
تدریــس جناب آقای دکتر رامین مشــرف از 

اصفهان برگزار شد.
از کارگاه هــای دیگر می توان کارگاه فلپ و 
بخیه بر روی مدل با سخنرانی جناب آقای دکتر 
امیرحسین شایگان، تکنیک ها و مواد قالب گیری 
دکتر روزبه صدری منش، کارگاه بررســی انواع 

فایل های روتــاری جناب آقای دکتر شــهرام 
عظیمی بود نام برد که در سال های گذشته هم 
اجراء می شدند. همچنین کارگاهی تحت عنوان 
انواعAttachment در ایمپلنت با سخنرانی دکتر 
مهرداد اقتداری و کارگاه آشــنایی با انواع فرز با 

سخنرانی دکتر فرزین جزایری برگزارشد.
از آنجایی که یک پروژه کارگاهی شــامل 
دو بخش ثبت نام و اجرائی کارگاه می باشــد و 
با توجه به تنوع کارگاه ها و هزینه های متفاوت 
آن جهت ثبت نام و محدودیت ظرفیت ثبت نام 
بعضــی از کارگاه هــا به پیشــنهاد و همکاری 
مســئول محترم ثبت نام کنگره "سرکار خانم 
دکتــر صدیقه امجدی"، ثبت نــام کارگاه ها از 
ثبت نام کنگره جدا شده بود تا از دوباره کاری در 
ثبت نام جلوگیری شود. لازم است از همکاران 
محترم در این بخش سرکار خانم "دکتر نغمه 
تاج الدینی" و "دکتر فرناز خلیفه ســلطانی" که 
ثبت نــام کارگاه ها را با دقت و حوصله به پایان 
رسانیدند. در بخش اجرائی سرکار خانم "دکتر 
الهه باغبان شمیرانی" که مسئول سالن مولوی 
بود با همراهی همکاران دیگر سرکار خانم "دکتر 
شکوفه شیراندشت" و آقای "دکتر سعید آخرتی" 
در اجرای برنامه های کارگاهی همکاری مستمر 
و دقیق داشــتند و ســرکار خانم "دکتر مریم 
حقیقی فرد" که مســئول سالن کنفرانس ویژه 
کارگاه ها بودند مانند همیشه با نهایت صبوری 
و آرامش و دقت در کنار دیگر همکاران محترم 
"دکتــر علیرضا فروزنده"، "دکتر الهام ملبوبی"، 

"دکتر سروش هاشــمی" و "دکتر امیرحسین 

یوسفی" این کارگاه ها را به بهترین نحو ممکن 
اجرا نمودند کمال تشکر را دارم.

امید است در سال های آینده و کنگره آینده 
کارگاه های پربارتری داشته باشیم.

يکی از ويژگی های كنگره دهم انجمن دندانپزشکان عمومی ايران 
برگزاری كارگاه های متفاوت و جديد دکترندا اسماعيلی فلاح

مسئول برگزاری کارگاه های کنگره دهم
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تدارک و برگزاری کنگره های بزرگ و گرد 
هم آوردن جمع کثیری از همکاران که انتطار 
به حق آنها کســب علم و مهارت های بیشتر 
در درمان بیمارانشــان است و همچنین برنامه 
ریزی کادر اجرایی در جهت رســیدن به این 
مطلوب، نیاز به تشــکیلات منسجم و منظمی 
دارد که عشق به درمان آلام مردم نبض تپنده 
آن است و انجمن دندانپزشکان عمومی ایران 
خانه ای اســت که این عشق در آن زایش می 

یابد. ما در کشــوری زندگی می کنیم که ایثار 
و فداکاری بنیان هســتی آن است و به یقین 
می تواند دندانپزشــکانی داشته باشد که برای 
درمان درد مردم با عشق و علاقه فداکاری کنند 

و اینگونه نیز هست.
مــا با طیب خاطر و با قدرت می دانیم که 
همکارانمان عاشــق خدمت به مردم هستند و 
ما نیز با همین عشــق توانسته ایم در انجمن 
دندانپزشــکان عمومــی ایــران در کنار هم و 

صادقانــه تلاش کنیم که همه دندانپزشــکان 
کشــور، برای درمــان بهتــر، آگاه و مطلع و 

توانمند گردند.
در دنیای امروز که مال اندیشــی و کسب 
ثروت و قدرت دغدغه بســیاری از افراد است، 
تیم متخصصین مومن، امین و معتقد به خدمت 
ایــران زمین بودند که با صرف روزها، هفته ها 
و مــاه ها زمان به تعهد خود در قبال همکاران 
و هم میهنانشان عمل کرده و به چیدمان پانل 

دکتر مارال قربان زاده
مدیر اجرایی دهمین کنگره

انجمن دندانپزشکان عمومی ایران
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های کنگره و ایراد سخنرانی در آن پرداختند.
هدف از برگــزاری دهمین کنگره انجمن 
دندانپزشکان عمومی ایران رسیدن به بهترین 
و ماندگارتریــن درمان بــرای بیماران بود که 
اســتقبال شــما عزیزان موید موفقیت ما در 
رســیدن به این هدف بود. ما سربازان کوچکی 
هستیم که از آگاهان آموختیم که برای آبادانی 
مملکتمان کوشش کنیم و این چنین کردیم. 
از همه دوســتان در هیات مدیره، کادر اجرائی 

انجمن، همه متخصصین در شــورای مشاوران 
عالی در بررســی مقالات و ساختارسازی پانل 
ها تشــکر می کنم. از تمامی دوســتانی که از 
ســاعت های عمرشان گذشتند و در کنار شما 
در ســالنهای مختلــف و کارگاه های متفاوت 
ایســتادند تا کنگره ای باشــکوه برگزار کنیم 

متشکرم.
من در محضر آنان آموختم که باید با هم 

کار کنیم و به یکدیگر کمک کنیم.

از استاد بزرگوار، جناب آقای دکتر شهنی 
زاده کــه صبورانــه و مدبرانه ســبب به ثمر 
نشســتن موفقیت و افتخاری دیگــر برایمان 

شدند سپاسگزارم.
ما آنچه را طی یکسال کار و تلاش فراهم 
کردیم را تقدیم شــما نمودیم. باشــد تا برای 
آبادانی ایران عزیزمان فرصت داشــته باشیم تا 

باز هم خدمت کنیم.
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برگزاری نمایشگاه های دندانپزشکی آتش 
زیر خاکســتری است که اگر بحران آن سر باز 
کند بیــش از این هزینه های ســنگین را به 
دندانپزشکی کشور وارد خواهد کرد. در کنگره 
نهم در ســال 1393 که انجمن دندانپزشکان 
عمومی ایران به فشــار وارده از سوی اتحادیه 
تسلیم نشد و عده ای هم در بوق و کرنا کردند 
کــه در کنگره برد-برد تبدیل به باخت-باخت 
گردید و دقیقا چنگ بر چهره دندانپزشکی زدند 
کــه از کینه و بغض شــان در مقابل مقاومتی 
بود که هیچوقت آنها نمی توانستند درک اش 
کنند و تا کنگره 94 در برج میلاد راه سخت و 
دشواری را گذراندیم. در این خصوص نکاتی را 
برای اطلاع همه دندانپزشکان، مدیران شرکت، 
ســازمان صنعت و معدن و اتاق اصناف تهران 

اعلام کنیم.
از بیش از بیست و پنج سال قبل اتحادیه 
صنف تجهیزات و مواد مصرفی دندانپزشکی با 
انجمن های دندانپزشــکی- که در ابتدا فقط 
جامعه دندانپزشــکی ایران بــوده و تغییر نام 
اســتحاله ای آن انجمن دندانپزشــکی ایران- 
درگیــر بوده اســت و تنش هــای آن زمان با 
نفوذ و شــکایت مستقیم به دادستانی تهران و 
گرفتن حکم پلمپ توســط رئیس اتحادیه بود 
که با وســاطت وزیر بازرگانی وقت دولت آقای 

خاتمی رفع و رجوع شد. 
از آن تاریخ این چالش ها باقیمانده و گاهی 
هم برحســب مشــکلات موجود کم یا زیاد با 
لرزه و پس لرزه های مختلف عارض می گردد، 
انجمن دندانپزشکی ایران تا وقتی که بنده در 
کنگره ها مسئول بوده ام و ریاست آقای دکتر 
علی یزدانــی بوده،  هیچگاه در مقابل اتحادیه 

سر تسلیم نداشته است.
پس ار آن شــرکت های واسطه ای مثل 
"مهیا" آمدند و بعــد از آن فرزند ناخلف مرکز 

"همایش های خلیج فارس" که از اسم مقدس 

"خلیج فــارس" و کلمه عوام فریبانه "همایش" 

سوء استفاده کردند و اختیار برگزاری نمایشگاه 
هــا را از انجمــن های منفعل دندانپزشــکی 
گرفتند، رابطه اینها با اتحادیه چگونه بوده که 
معارض نشده، معلوم نیست. ولی میدانیم که در 
چنین مواردی که یک شرکت واسطه نمایشگاه 
انجمــن ها را قبضه می کرد )قرارداد دو جانبه 
منعقد کرده و سهم انجمن را می داد( انجمن 

ها مشکل نداشتند!!!
انجمن دندانپزشکان عمومی ایران همیشه 
تلاش داشــته که اتحادیه صنف تجهیزات به 
یــک نهاد مدنی خودکفا و متکی بر آراء اعضاء 
و متشکل از فرهیختگان صنفی که برای اعتلاء 
حرفه ای، توسعه تجارت و تولید در دندانپزشکی 
تلاش می کنند،  تبدیل شود و بجای وارد شدن 
در امور نهادهای مدنی، خود به پناهگاه اقتصاد 

در دندانپزشکی تبدیل شوند.
اداره کل تجهیــزات پزشــکی که بر تمام 
واردات کالاهای پزشکی و قطعا دندانپزشکی در 
اجرای مواد 56، 57 و 58 آیین نامه تجهیزات 
پزشــکی و ماده 37 دستورالعمل پیشگیری و 
مبارزه با قاچاق تجهیزات پزشکی و تبصره یک 
آن ناظر بوده و مسئول صدور مجوز نمایشگاه 
های جانبی بدون حق فروش می باشد. اتحادیه 

هم طبق ادعای اعلام شــده مســتند به نامه 
117/93/28080 مورخ 93/10/7 که تاکنون 
رویت نشده )چون مستند به آن را به ما اعلام 
کرده اند( مدعی اســت نمایشگاه ها باید تحت 

امر او باشد.
در پی نشستی که با وزیر محترم بهداشت 
و درمــان و آموزش پزشــکی و هیات مدیره 
انجمن دندانپزشــکان عمومی ایران داشــتیم 

مستقیم مشارالیه اعلام کردند که صدور مجوز 
کنگره مترادف اســت با صدور مجوز نمایشگاه 
جانبــی آن و هیچکس حق دخالت ندارد و به 
دبیر کمیسیون انجمن های علمی گروه پزشکی 
حاضر در جلسه مأموریت دادند که این مهم را 
به سرانجام  خیر برسانند که این انجام نشد و 
در سال 1393 در ملاقات مستقیمی که بنده 
با دبیر کمیسیون داشــتیم اعلام کردم ما در 
کنگره نهم انجمن دندانپزشکان عمومی ایران، 
دیماه 1393 از سوی اتحادیه طی نامه کتبی با 
اهداف گوناگون تحریم شده ایم و ایشان نامه ای 
به آقای وزیر به 503/148/د مورخ 93/10/16 
نوشــتند ولی هــر چقدر ما پیگیــری کردیم 
نتیجه ای نداشت. در واقع انجمن های با پروانه 
فعالیــت وزارت بهداشــت در مقابل اختیارات 
اتاق اصنــاف تهران و اتحادیه صنف تجهیزات 
پزشکی و تحریم و غیرتحریم و سوزاندن اعتبار 
انجمن ها و شــرکت ها رها شده اند. ما با اراده 
خودمان ایستادیم و ضرر بسیار سنگین مالی را 
تحمل کردیم و تسلیم نشدیم و مال اندیشان و 
فرصت طلبان و تسلیم طلبان در دندانپزشکی 
بــه یک عده جوان فرمان دادند که بر ســر ما 
بکوبند که چرا مثل انجمن دندانپزشکی ایران 
حق حساب خودتان را ندادید تا  فروش داشته 
باشــید و همه شرکت ها هم بیایند و بخصوص 
شرکت های دوست ایشــان ضرر!!! نکنند ولی 
ما ایســتادیم و بسیاری از شرکت های تجاری 
دندانپزشــکی آمدند و در کنــار ما ماندند. در 
کنگره پنجاه و چهار انجمن دندانپزشکی ایران 
در اردیبهشــت 1394 طبق اظهارات موجود 
که درســت یا نادرست آن به عهده خود خود 
افراد اســت، مبلغ 150 میلیون تومان از سوی 
انجمن مادر !!! به اتحادیه پرداخت شده است!!!
7- مدیریت انجمن دندانپزشکان عمومی 
ایران دراین جا لازم اســت یک نکته بســیار 
اساسی را اعلام کند: دستگاه دولت جمهوری 
اســلامی ایران اگر چه اغلب طرف استعلام و 
تعیین تکلیف از ســوی انجمن دندانپزشکان 

عمومی ایران قرار گرفته است ولی سازمان های 
موظف؛ هم اداره کل تجهیزات پزشــکی، هم 
کمیسیون انجمن های علمی گروه پزشکی و هم 
دفتر مقام محترم وزارت همه برخورد منفعلانه 
داشتند، ولی انجمن عمومی ایستاد. اتاق اصناف 
تهران که زیر مجموعه سازمان تجارت، صنعت 
و معدن اســت مجوز تعطیلی نمایشگاه را هم 
به برج میــلاد، هم به کمیتــه اماکن ناظر بر 

اجتماعات اعلام کرد درحالیکه در ســال 93 
طی مکاتبات متعدد همین اتاق اصناف تهران 
در نهایت اعلام کرد که مجوز نمایشــگاه بدون 
فروش از ســوی اداره کل تجهیزات پزشــکی 
قانونی اســت. اما در سال 94 دوباره به همان 
مجوزهای طی نامه  در تاریخ 94/1/25 عطف به 
نامه اتاق اصناف تهران به امضاء جانشینی رئیس 
اتاق اصناف تهران بلافاصله چوب حراج به اعتبار 
نهاد مدنی انجمن دندانپزشکان عمومی ایران 
زد و طی نامه ای به اماکن، تمام شــرکت های 
تجاری و غیر و ذالک اعلام کرد این نمایشگاه 
غیر قانونی و تحریم شــده است و نباید برگزار 
شــود. تا کی در این مملکت باید داوطلبانه و 

ایثارگرانه ذبح شویم؟
8- در سال 1394 سه روز مانده به کنگره 
از طرف انجمن عمومــی تصمیم به مذاکره با 
هیأت مدیره اتحادیه گرفته شد و در مذاکرات 
مستقیماً اعلام گردید که هیچ وجهی پرداخت 
نخواهیم کرد و مســئولان اتحادیه هم این را 
قبــول کردند و در نهایت انجمن عمومی اعلام 
کرد ما تسهیلات را در بخش خاصی از نمایشگاه 
به صاحبان شــرکت ها می دهیــم و اتحادیه 
شــرکت ها را دعوت کند. بخشA  و بیش از 
95% بخش B نمایشــگاه قبلا واگذار شده بود 
و به هیچ وجه نتایج این مذاکرات شــامل این 
بخش ها نمی شد. انجمن اعلام کرد که تعدادی 
از غرفه هــا را با قیمت متری 250 هزار تومان 
بــه اتحادیه واگذار می کند تا به شــرکت های 
تولیدی مســتحق، شرکت های نیازمند کمک 
های مالی و غیــره واگذار کند تعدادی از این 
غرفه ها در انتهای بخشB  و تعدادی در بخش 
C )که بعداً به علت عدم حضور شــرکت های 
تجاری - که داستان خاص خود را دارد - بسته 

شد( اعلام گردید. 
در یــک حرکت کامــلا صادقانه و احترام 
بسیار عمیق، منشی محترم اتحادیه و یکی از 
اعضاء هیأت مدیره، در انجمن عمومی حضور 
یافتنــد تا حضور حد اکثــری را در غرفه های 

نمایشــگاه با نرخ تعدیل شــده افزایش دهند. 
طبیعی بود که شــرکت هــای باقیمانده وارد 
این بازی نمیشوند زیرا آنها به این بازی موش 
و گربه گــردن نمیگذارند و مایل هســتند از 
احترام متقابل و مناسب تری برخوردار باشند. 
از کل ایــن غرفه ها فقــط 16 غرفه از طریق 
اتحادیه واگذار شد و اگر در همان زمان کسی 
غرفــه های بخش A یــا B  را خالی میکرد با 
همان قیمت اولیــه مصوب انجمن واگذار می 
گردید. متاســفانه این غرفه ها واگذار نشــد و 
صرفا 16 غرفه از ســوی اتحادیه به شــرکت 
هــای زیر واگذار گردید و باقیمانده غرفه ها از 
صحنه حذف شــدند و عده ای تصور کردند که 
به کل غرفه های حاضر در نمایشــگاه تخفیف 
داده شده که متاسفانه بیش از 90% غرفه های 
موضوع قرارداد با اتحادیه برچیده شد، زیرا که 

درخواست کننده نداشت!!!
1- بازرگانــی تهران طــب 2- بازرگانی 
شــجاعی 3- یزدانیان 4- بازرگانی حسن پور 
5- هاشــمیان 6- کالای شقایق 7- آریانا 8- 
بازرگانی کاوه 9- ماهان نفیس 10- سامان طب 
11- آفتاب تابان شفا 12- تعاونی فرهاد 13- 
شادی آوران گستر 14- صابر 15- طرخورانی 

16- پارسه اتکان
9- برخی شرکت ها اعلام کردند نباید این 
توافق میشد و مثل سال قبل، با وجود حمایت 
شرکت ها از انجمن ها کار ادامه می یافت برخی 
شــرکت ها اعلام کردند که در توافق نامه هم 
نمایشــگاه را با مبلغ 250 هزار تومان بدهیم، 
که توضیح داده شد که این فرصت طلبی بوده 
و اکثریــت هم این را نمی پذیرفتند. حالا عده 
ای انــدک نپذیرفتند بعضی در این بوق و کرنا 
دمیدند که انجمن عمومی هم تسلیم شد و باج 
داد؟؟ اصلا این اتفاق نه افتاد و نه خواهد افتاد 
و ما نه امروز و نه فردا و نه هیچ زمان تا وقتی 
بنده رئیس این انجمن هســتم به احدالناسی 
باج نخواهم داد حتی اگر مجبور شــوم کنگره 
بدون نمایشگاه برگزار کنم و از اینکه عده ای در 
کنگره نهم سال 1393 نیامدند متاسف شدیم و 
بزودی تحلیلی از عم لکرد متقابل انجمن ها و 
دندانپزشکان در همین راستا اعلام خواهیم کرد. 
جریان نمایشگاه، اتحادیه و انجمن احتیاج 
به یک همت ملی دارد که یک ســر اصلی آن 
دندانپزشکان هستند که ما با دعوت خود آنها 

را به صحنه عمومی خواهیم کشاند.
10- انجمن دندانپزشکان عمومی ایران به 
کلیه دندانپزشکان، انجمن های دندانپزشکی، 
شــرکت های تجاری، دســتگاه دولتی، اتاق 
اصنــاف، ســازمان صنعت و معدن، ســازمان 
انتظامی و امنیتی، مسئولان مراکز برگزاری کل 
سالن های نمایشگاهی در سراسر کشور اعلام 
میکنــد، اجازه ندهید که فعالیت های علمی و 
نمایشکاه های جانبی لگدکوب عده ای سودجو 
در هر لباس قرار گیردو با احترام به حقوق هر 
نهاد مدنی که مشکلات اش را باید خودش حل 
کند و حق ندارند از راه های قلندرمآبانه اقدام 
کنند و قانــون و آئین نامه را اجرا کنند و اگر 
قانون به مصالح مردم نیســت این قانون است 
که باید عوض شود نه اینکه مردم تسلیم شوند، 

ما تسلیم نخواهیم شد. 
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انجمن دندانپزشکان عمومی  کنگره دهم 
ایران در ســایه مدیریتــی توانا و کادر اجرایی 
دلســوز و فعال با نظــم، توانمند و زیبا به ثمر 
نشست. نمایشگاه مواد و تجهیزات دندانپزشکی 

کنگره دهم نیز دیدنی بود.
این نمایشگاه که از تاریخ 13-10 شهریور 
مــاه  94 جنب کنگــره از روز اول یعنی دهم 
شــهریور آغاز بکار نمــود در نوع خود یکی از 
بی نظیر ترین نمایشگاه ها در طول سال های 
گذشته تا به امروز بوده است. تعداد بسیار زیاد 
غرفه که با چیدمان های خیره کننده و در ابعاد 
8 متر و 12 متر در ســایت ورزشی مستقر در 
جنب ساختمان کنگره، آرایش داده شده بود، 
با جلوه کم نظیری و داشتن تنوع در ارائه انواع 
متریال های دندانپزشــکی از هر نوع ملزومات 
و وســائل دندانپزشکی از یونیت گرفته تا کلیه 
اینسترومنت های دندانپزشکی بخوبی خود را 

نشان میداد. 
روز چهارشــنبه 94/6/11 با حضور جناب 
آقــای دکتر ناصر آخوندان نایب رئیس انجمن 
دندانپزشــکان عمومی ایــران و آقایان مجید 
حســینی، حسین شجاعی، فریدون سلامی فر 
به نمایندگی از اتحادیه صنفی صنف تجهیزات و 
فروشندگان کالا و وسائل دندانپزشکی و جمعی 
دیگر، این نمایشــگاه افتتاح شد. دوستان ما با 
همکاری مسئولین برج میلاد جهت هرچه بهتر 
شدن فضای نمایشگاه از هیچ کوششی فروگذار  
نکردند و در زمینه سرمایش سالن ها علیرغم 
کمبودهایی که از طرف پیمانکار احساس میشد 
خیلی زود به اوضاع مســلط شده و در کنار راه 

اندازی بهینه کلیه کولرها ، چیلرها تعداد زیادی 
پنکه به فضای نمایشگاه اضافه گردید. 

پذیرایی از مســئولین و کارکنان غرفه در 
زمان Break  و نهار خیلی مرتب بود و سالن 
غذاخوری امسال در جنب نمایشگاه دایر شده 
بود و مدعوین میتوانســتند ضمــن بازدید از 
نمایشــگاه به صرف ناهار نیز بپردازند. در عین 
حال در قسمت لابی ساختمان اصلی سخنرانی 
ها با اختصاص فضای بســیار بزرگی تعداد 27 
غرفه نیز به شــرکت های اسپانســری واگذار 
شــد که پذیرای مدعوین بودند. این نمایشگاه 
با عظمت در ســاعت 3 بعداظهــر روز جمعه 

94/10/13 به کار خود پایان  داد. 
از عزیزانــی که در ایــن چهار روز حقیقتا 
ایثارگرانه در نمایشگاه )علیرغم مسئولیت در 
بخش بازرســی ویژه( فعالیت داشــتند: دکتر 
اســماعیل ضابطی، دکتر مهرداد بهنام، دکتر 
علیرضا شاه باغی، دکتر افشین گوگانی، دکتر 
مجید کیارشی، دکتر قادر پیکار، دکتر مهدی 
بابک، دکتر بابک برمکی، دکتر محمد جعفری، 
دکتر ابراهیم جوادی نژاد تقدیر و تشــکر می 
کنم. من دست یکایک این عزیزان را میبوسم 
و بوجودشــان افتخار میکنم . لازم به توضیح 
است که در اداره امور نمایشگاه از حضور موثر 
سرکار خانم مهندس زهره جلالی مدیر محترم 
نمایشگاه تقدیر و تشکر نموده و از کلیه پرسنل 
زحمت کش و مسئولیت پذیر دبیرخانه کمال 

تشکر و سپاسگزاری را دارم . 
به امید دیدار شــما در نمایشــگاه کنگره 

یازدهم . 

دکتر همایون سيگاری
مسئول نمایشگاه سایت

ايثارگری 
در برگزاری 
نمايشگاهی 

شايسته

نمايشگاه جانبی كنگره با اهداف خود تشکيل 
و بهترين بهره برداری را داشت

شاید عده کمی از همکاران اطلاع نداشته 
باشند ولی اکثریت همکاران دندانپزشک عزیز 
میداننــد که برای برگزاری یک کنگره 4 روزه 
ســالیانه، باید از 6 ماه قبل مقدمات آن فراهم 
شــود و هر صندلی حداقل پانصد هزار تومان 
مخارج برای برگزارکننده در پی خواهد داشت . 
نشست و جلسات متعدد مسئولان علمی 
با اساتید و برنامه ریزی مطالب علمی و موارد 
کلینیکی و غیره که ساعتها به طول می انجامد، 
ده ها روز روی آن کار میشــود که حاصل آن 
در چهــار روز در صحنه به نمایش همگان در 
می آید. کمیته علمی،کمیته ثبت نام، کمیته 
تدارکات، کمیته اجرائی، کمیته نمایشــگاه و 
غیره ... تشــکیل میشود و هر گروه به تناسب 
مســئولیت خود با افراد مختلف دیدار و برنامه 

ریزی خواهد داشت. 
در گروه نمایشــگاه اولین قــدم را خانم 
مهندس جلالی با اطلاع دادن به شــرکت ها 
و اصنــاف تولید کننده و وارد کننده تجهیزات 
و مواد دندانپزشــکی برمیدارد. خبر رسانی با 
اســتفاده از تکنولوژی قرن 21 با ایمیل، پیام، 
تلگرام و غیره انجام میشــود و خانم مهندس 
محیا رائض به ایشــان کمــک می نماید. آقای 
مهندس بشــیرنژاد با طراحی قســمت هایی 
که نمایشــگاه در آن مســتقر می شود نقشه 
تهیه می نماید و طبق این تقشــه نمایشگاه به 
شرکت ها و اصناف مرتبط با حرفه دندانپزشکی 
واگذار می شود و این قسمت از کار شاید حدود 
دو ماه طول میکشد که در کنگره امسال آقای 
دکتر زمان مسئولیت این واگذاری را در بخش 

ســایت ورزشی به عهده داشــتند و بیشترین 
زحمت را کشیدند و متاســفانه فقط روز اول 
کنگره توانستند حضور داشته باشند و استرس 
و فشــار کاری موجب بیماری ایشــان شــد. 
بقیه روزهای باقی مانــده کنگره آقایان دکتر 
علیرضا شــاه باغی، دکتر اســماعیل ضابطی، 
دکتر همایون ســیگاری، دکتر مهرداد بهنام، 
دکتر مهدی بابک، دکتر محمد جعفری، دکتر 
ابراهیم جوادی نژاد، دکتر سجاد عظیمی، دکتر 
مجید کیارشــی، دکتر علیرضا غبرائی، دکتر 
بختیار شــهنی زاده بخوبی مسائل نمایشگاه را 
مدیریت کردند که در این میان مدیریت موثر 
و کارآمد دکتر همایون سیگاری بسیار تعیین 
کننده بوده اســت. آقای رمضانی و گروهش از 
شرکت سهلان و مدیریت انجمن دندانپزشکان 
عمومــی ایران آقای محمد جعفری و کارکنان 
شان بخصوص سرکار خانم ثریا، کمال همکاری 
را نمودند. امســال خوشبختانه تنش های این 
انجمن و هیات مدیره محترم صنف وارد کننده 
تجهیزات دندانپزشکی با درایت طرفین از بین 
رفت و حضور بجــای اعضای هیات مدیره آن 
صنف محترم باعث دلگرمی  ما شد. در این راه 
آقای دکتر مجیدی مشــاور رسانه ای انجمن 
زحمات بســیاری کشید، هیئت مدیره انجمن 
از تمــام کســانیکه در برگــزاری کنگره دهم 
مــا را یاری کردند همکاران اجرائی، شــرکت 
کنندگان، اســتادان و بخصوص شــرکت ها و 
اصناف تولید کننــده و وارد کننده تجهیزات 
و مواد دندانپرشــکی درود میفرستند و از آنها 

قدردانی می نماید. 

دکتر ناصر آخوندان
رییس سالن اصلی نمایشگاه دهمین کنگره
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نبض تپنده اعتماد به نفس و فراهم کردن 
شرایط برگزاری کنگره و نمایشگاه

دهمین کنگره علمی انجمن دندانپزشکان 
عمومــی ایران از تاریخ 13-10 شــهریور ماه 
94 در ســالن های همایش برج میلاد تهران 
باشــکوه برگزار گردید. شاید بی اغراق یکی از 
پر یازدیدترین نمایشگاه ها از تظر تعداد شرکت 
کنندگان و از نظر سطح علمی باشد. سخنرانی 
ها در ســالن ها و کارگاه های عملی با اهداف 
گوناگون برگزار گردید. در این کنگره ثبت نام 
کنندگان بی هیچ گونه معطلی  و در اسرع وقت 
توسط مسئولین کمیته ثبت نام، مورد پدیرش 
قرار می گرفتند و دوســتان بازرسی در کمیته 
ثبت نام مســئول نظم و تســهیل امور بودند. 
البته مدیریت سرکارخانم دکتر سپیده امجدی 
مســئول محترم کمیته ثبت نام در واقع فصل 
الخطاب بود. در سالن های کارگاه ها مدیریت 
کم نظیر سرکار خانم دکتر ندا اسماعیلی فلاح 
اثرات خودش را کاملا نشان می داد و ازدحام در 
سالن های کارگاه ها بعداظهر ها طوری بود که 
بعضی از شرکت کنندگان فاقد صندلی بودند و 

ایستاده از کارگاه ها استفاده میکردند. 
در واقع این کنگــره برگ زرینی دیگر به 
کارنامه انجمن دندانپزشکان عمومی ایران در 
ســطح کلان کشوری اضافه کرد. به حق کادر 
های مســئول این کنگــره از چهار ماه قبل از 

کنگره شب و روز برای برگزاری چنین کنگره 
پربار و با عظمتی روزانه، ساعت ها کار می کردند 
و مدیریــت بســیار دقیق جنــاب آقای دکتر 
شهنی زاده ریاســت محترم انجمن در نهایت 
تمام کاستی ها و ناملایمات را به صفر برسانند 
تا ما شــاهد برگزاری چنین کنگره تحســین 
برانگیز و شایســته ای باشیم .  دوستان ما در 
کمیته بازرسی ویژه از ساعت 7 صبح یکسره تا 
ساعت 6 بعداظهر همه روزه در تمامی صحنه 
های کنگره حضور فعال داشتند و بعد از اتمام 
برنامه روزانه تا ساعت 10 شب در جلسه های 
توجیهی  ریاســت آقای دکتر شهنی زاده امور 
روز بعد را چک میکردند و نقاط ضعف و قوت 
هر بخش مشــخص می شد تا در جهت حل و 
فصــل هرچه بهتر مســائل کوچکترین مانعی 
وجود نداشته باشد. دوستان کمیته بازرسی در 
ایــن کنگره حقیقتا همه توان خود را بکار می 
بستند، من از این جان نثاران راه علمی و صنفی 
حرفه ای دندانپزشکی قدردانی میکنم. عزیزانی 
که در این کمیته در کنار هم کار کردیم عبارت 
بودند از: دکتر قادر پیکار، دکتر افشین گوگانی، 
دکتر مجید کیارشی، دکتر ابراهیم جوادی نژاد، 
دکتر مهدی بابک، دکتــر بابک برمکی، دکتر 
جعفر عزیزی.کمیته بازرســی در واقع وظیفه 
اصلــی اش حضور در تمــام صحنه و مقابله با 
بروز مشکلات و نارسائی هاست. در این کنگره 

 ايمان آورده ايم كه  با يکديگر و اتحاد و همبستگی می توان ارزش های عالی آفريد

دکتر همایون سيگاری 
رییسکمیته بازرسی/ رئیس هیات مدیره انجمن دندانپزشکان عمومی ایران- شعبه اردبیل/ رئیس امور شهرستانها

دکتر ناصر آخوندان

دکتر مریم حقيقی فرد
مسئول اجرایی علمی پریو

به لحاظ تجربیات بسیار با ارزشی که اندوخته 
همه کادرهای انجمن می باشــد، توانستیم بر 
همه مشکلات یک کنگره بزرگ فائق شویم و 
این دست آورد وقتی از زبان همه مدیران پانل 
و بخصوص شرکت کنندگان در سراسرکشور و 
مدیران شرکت های تجاری با عنوان این کنگره 
بســیار منظم و موفق بود. ایمان آورده ایم که  
با یکدیگر و اتحاد و همبستگی می توان ارزش 
های عالی آفرید. من این موفقیت شیرین و با 

ارزش را بــه تمامی کادر زحمتکش انجمن در 
همه بخش ها بویژه به ریاســت محترم انجمن 
جناب آقای دکتر شهنی زاده تبریک و شادباش 

عرض میکنم. 
به امید موفقیت های هرچه بیشــتر و به 

امید دیدار در کنگره بعدی . 
گمــان مبر که به پایان رســید کار مغان      

هزار باده ناخورده در رگ تاک است
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دکتر ناصر آخوندان

دکتر مریم حقيقی فرد
مسئول اجرایی علمی پریو

عنوان پانل: رازهای موفقیت در درمان های ایمپلنت 
مدیران پانل:  دکتر مسعود اجلالی، دکتر سید مهدی جعفری
سخنرانان: دکتر سید جلیل صدر، دکتر سیدحسن مهاجرانی

عنوان پانل: جراحی زنده سینوس ماگزیلاری
مدیران پانل: دکتر محمدرضا کریمی، دکتر وفا مشیرآبادی
سخنرانان: دکتر محمدرضا کریمی، دکتر سید علیرضا پرهیز

عنوان پانل: تامین زیبایی و محدودیت ها در ایمپلنت

مدیران پانل: دکتر فریده حقیقتی، دکتر غلامرضا اصفهانی زاده

سخنرانان: دکتر امید مقدس، دکتر عباسعلی پایدار

دکتر اردوان اعتمادی، دکتر علی امامقلی پور

عنوان پانل: باندینگ و مواد ترمیم کننده
مدیران پانل: دکتر منصوره میرزایی، دکتر شاپور نظیری سعید
سخنرانان: دکتر کسری طبری، دکتر هاله ولیزاده حقی

دکتر رامین فهیما، دکتر علی شکیب

عنوان پانل: حفظ دندان ها و طرح درمان ایمپلنتی
مدیران پانل: دکتر حمید مقدس، دکتر نرگس بارفروش
سخنرانان: دکتر علیرضا هادی، دکتر مائده پورنصیر

دکتر غلامعلی غلامی، دکتر رضا عمید

عنوان پانل: کامپوزیت رزین یا سرامیک
مدیران پانل: دکتر کسری طبری، دکتر علی شکیب

Dr.Gregory Brambilla :سخنرانان
دکتر سعید نعمتی انارکی، دکتر علی امامقلی پور

عنوان پانل: تشخیص و پیشگیری از شکست های درمان ریشه
مدیران پانل: دکتر نسرین روغنی زاد، دکتر محمدرضا شریفیان
سخنرانان: دکتر ناهید اخلاقی، دکتر احسان اثنی عشری

دکتر هنگامه بختیار، دکتر اروند مالک

پانل: جراحی پریو )بصورت زنده(
مدیران پانل: دکتر امیرحسین شایگان، دکتر رویا شریعتمداری

سخنرانان: دکتر امین جلال جلالی، دکتر امید مقدس

عنوان پانل: آماده سازی محل قرارگیری ایمپلنت   
مدیران پانل: دکتر محمدکاظم آقایی مظاهری، دکتر میترا میرمحمدی

سخرانان: دکتر سیدحسن مهاجرانی، دکتر حمید محمودهاشمی

دکتر وفا مشیرآبادی، دکتر شهرام نامجوی نیک

عنوان پانل: جراحی
مدیران پانل: دکتر سید حسن مهاجرانی )دبیر پانل(  

دکتر عباس خدایاری، دکترسیدمهدی جعفری، 
دکتر حمید محمود هاشمی، دکتر فرزین سرکارات

عنوان پانل: لیزر در درمان های پریودنتال     
مدیر پانل: دکتر رضا فکر آزاد

سخرانان: دکتر رضا فکر آزاد، دکتر بهزاد هوشمند

عنوان پانل: حذف محدودیتها با مواد و روش های نوین
مدیران پانل: دکتر اکبر فاضل  نجف آبادی، دکتر لقمان قهرمانی

سخرانان: دکتر رامین  آغنده، دکتر محمد حسین پدرام، 
دکتر مهدی صدفی

عنوان پانل: تکنیک، تکنولوژی در اندو        
مدیران پانل: دکتر محمدحسین نکوفر، دکتر بهنام بوالهری

سخنرانان: دکتر مهتا فضل یاب، دکتر شهرام عظیمی
دکتر سمیرا شاه سیاه، دکتر عباسعلی خادمی

عنوان پانل: پروتکل های اکلوژن             
مدیران پانل: دکتر رامین آغنده، دکتر عباس منزوی، 

دکتر محمدحسین پدرام

سخنرانان: دکتر علیرضا کشواد، دکتر یوسف جهاندیده

  عنوان پانل: پیشگیری از تخریب انساج توسط پروتزها
مدیران پانل: دکتر مسعود اجلالی، دکتر امیر فیاض
سخنرانان: دکتر مسعود اجلالی، دکتر امیر فیاض

دکتر محمد درهمی

پانل های دهمین کنگره
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عنوان پانل: راهکارهای حل مشکلات درمان اندو )پرسش و پاسخ(
مدیران پانل: دکتر اروند مالک)دبیر پانل( دکتر هادی اسدیان، دکتر مهتا فضل یاب، 
دکتر احسان اثنی عشری، دکتر امیرعباس مشاری، دکتر سهراب سوادکوهی، دکتر پونه محبی

عنوان پانل: مزایا و معایب رادیوگرافی ها و معیارهای تجویز  

مديران پانل: دکتر مهرداد پنج نوش، دکتر یاسمین خیراندیش

سخنرانان: دکتر حوریه باشی زاده فخار، دکتر یاسر صافی

دکتر فرین میزانیان، دکتر مهکامه مشفقی، دکتر تکتم جلایر

عنوان پانل: از ضایعات داخل دهان ساده نگذریم
مدیران پانل: دکتر ساندرا مهرعلیزاده،

دکتر عباسعلی پایدار، دکتر وحید مسگرزاده
سخنرانان: دکتر فاطمه شاهسواری،دکتر آزاده باقری

دکتر حمیدرضا محاسنی اقدم

عنوان پانل: پیشگیری، تشخیص و درمان بیماری های شایع محیط دهان

مدیران پانل: دکتر آرش منصوریان، دکتر آرش عزیزی
سخنرانان: دکتر علی تقوی زنوز، دکتر آرزو علایی

دکتر ترانه فرخ نیا، دکتر افشین ابراهیمی

عنوان پانل: پست و کور و ماندگاری درمان
مديران پانل: دکتر مهیار شهبازی مقدم، دکتر حسن درریز

سخنرانان: دکتر فرزانه فرید، دکتر لیلا عطایی
دکتر رامین آغنده

عنوان پانل: فاکتورهای موثر بر موفقیت 
درمان های غیرجراحی اندودانتیکس

مدیران پانل: دکتر شهرام عظیمی، دکتر یزدان شنتیایی
سخرانان: دکتر نوید آقاسی زاده، دکتر رضا تباری

دکتر محمد اثنی عشری، دکتر علی کنگر لو

عنوان پانل: با ضایعات دهان چه کنیم؟
مديران پانل: دکتر محمد مشرف، دکتر کتایون کلهری

سخرانان: دکتر نفیسه شاملو محمودی، دکتر ساعده عطارباشی
دکتر علی لطفی، دکتر پوپک معصومی، دکتر محمد مشرف

 Multi-disciplinary approach I :عنوان پانل
)اهمیت بافت نرم در درمان های مختلف دندانپزشکی(
مدیران پانل: دکترفریال طالقانی، دکتر محمود قاسمی
سخرانان: دکتر مهرنوش سبزقبایی، دکتر محمدرضا دل آرام

دکتر نسرین اصفهانی زاده

عنوان پانل: درد در دندانپزشکی
مدیران پانل: دکتر مهران کوچک، دکتر افشین ابراهیمی
سخنرانان: دکتر علیرضا خواجه نصیری، دکتر مهرنوش قبادی

دکتر جواد صادقی

عنوان پانل: پیشگیری در دندانپزشکی کودکان و نوجوانان

مدیران پانل: دکتر ژاله محمودیان، دکتر مجید مهران

سخنرانان: دکتر مهدی قندهاری، دکتر مصطفی محاوری

دکتر احمد جعفری، دکتر جلال پورهاشمی

عنوان پانل: مواردی که از معضلات ایمپلنت می کاهد

مدیران پانل: دکتر قاسم امتی شبستری، دکتر ساقی خبیری

سخنرانان: دکتر مریم معماریان، دکتر سمیه ذیقمی، دکتر زهرا طهوری

پانل های دهمین کنگره
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عنوان پانل: پزشکی و دندانپزشکی
مدیران پانل: دکتر حسن مهاجرانی، دکتر فینا ناوی، 

دکتر یوشیاهو رفوآ، دکتر اسحاق لاسمی
سخنرانان: دکتر محمداسماعیل قیداری، دکتر فرهاد حسین پناه

عنوان پانل: روش های مختلف درمان در پریو
مدیران پانل: دکترسکینه پاک نهاد، دکتر بهزاد هوشمند

سخنرانان: دکتر زهرا علیزاده، دکتر امیر حسین شایگان، دکتر امیرحسین فرهمند

عنوان پانل: لیزر
مدیران پانل: دکتر رضا فکر آزاد، دکتر مسعود مجاهدی، 

دکتر عباس مجدآبادی، دکتر کاظم نبوی نژاد
سخنرانان: دکتر رضا فکرآزاد، دکتر غلامرضا شیرانی

دکتر ندا مسلمی، دکتر کتایون کلهری

عنوان پانل: حل مشکلات
مديران پانل: دکتر سارا توسلی، دکتر لیدا طوماریان

سخرانان: دکتر کتایون اصفهانی زاده، دکتر پریسا عارف
دکتر شهناز مقصودی، دکتر مژگان بهامین پور

عنوان پانل: آنچه هر دندانپزشک درباره CBCT باید بداند
مديران پانل: دکتر آزاده باقری، دکتر شهریار شهاب
سخرانان: دکتر جهانگیر حقانی، دکتر زهرا دلیلی

دکتر روشنک غفاری طاری، دکتر آرش دباغی، دکتر مژده مهدی زاده

عنوان پانل: سرطان و دندانپزشکی
)ملاحظات درمان دندانپزشکی در بیماران با سرطان سر و گردن(

مدیر پانل: دکتر سیدجلیل صدر، دکتر عباس خدایاری
سخرانان: دکتر علی کاظمیان، دکتر سهیلا مانی فر

دکتر جمیله بیگم طاهری، دکتر سوسن میرمحمدرضایی

عنوان پانل: تشخیص، طرح درمان و رفع مشکلات در ارتودنسی
مديران پانل: دکتر محسن شیرازی، دکتر لادن اسلامیان

سخنرانان: دکتر محمدحسین رازقی نژاد، دکتر افشین شادی
دکتر پویا علیایی، دکتر حسن علی شفیعی، دکتر عبدالرضا جمیلیان

عنوان پانل: عوارض و مشکلات درمان های جراحی

مدیران پانل: دکتر فریبرز آرین، دکتر فریدون پوردانش

سخنرانان: دکتر فهیمه اخلاقی، دکتر علیرضا جهانگیرنیا

دکتر رضا تبریزی، دکتر سهند سمیعی راد

عنوان پانل: حقوقی
مدیران پانل: دکتر سیدکاظم نبوی نژاد، دکتر ناصر آخوندان
سخنرانان: دکتر شهرام مقیمی، دکتر مریم نصرآبادی

دکتر حسین آراد، دکتر ذبیح اله واحدی

عنوان پانل: سلامت پریودنشیوم
مدیران پانل: دکتر خسرو ثائبی، دکتر هومن زرعکانی
سخنرانان: دکتر فرناز مهدی سیر، دکتر کیوان ساعتی

دکتر سیدجلیل صدر

Multi-disciplinary approach II  :عنوان پانل
مدیران پانل: دکتر بهرام آیرملو، دکتر رسول مفید
سخنرانان: دکتر نرگس بارفروش، دکتر نیما نداف پور

دکتر امین رضایی، دکتر ندا روحی

پانل های دهمین کنگره
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گروه موســیقی » حام »  اســامی افراد 
گروه  که در کنگره دهم برنامه اجرا کردند :

 
لیست اعضای گروه موسیقی  »حام«

حامد فقیهی : سرپرست و حواننده
بهشــاد بحرانی : تنظیم کننده و نوازنده 

گیتار
رضا زمانیان : نوازنده پیانو

پوریا یوسفیان : نوازنده کیبورد
رامین اقتصاد : نوازنده ویولن

هومن صلاحی : نوازنده گیتار باس
ایمان مهریاری :نوازنده پرکاشن

عبدالرضا رسول اف : نوازنده درامز
 

این گروه در ســال 1387 گروه منتحب و 
برگذیده جشــنواره بین المللی موسیقی فجر 

میباشد 
و تا کنون اجراهای بسیاری در شهر شیراز 

انجام داده است/...

حامد فقیهی :
از ســال 87 خوانندگی  کلاســیک رو به 
صورت حرفه ای شروع کردم و در سال 91 به 

خوانندگی پاپ علاقه مند شدم 
از سال 91 تا الان  تراکهای زیادی تولید 
کردم که به زودی آلبوم آماده میشــه و راهی 

بازار خواهد شد.
جشــنواه  کــه  اونجایــی  از  متاســفانه 
موســیقی پاپ در ایــران نداریــم هیچ وقت 
نتونســتم اونجوری که دوست دارم در عرصه 
پاپ حضور داشــته باشــم اما امیــد وارم که 
 از ایــن بــه بعد بتونــم خودی نشــون بدم...

ســال 87 خواننــده و سرپرســت گروه 
موسیقی حام در جشــنواره موسیقی فجر در 

بخش پاپ

سال 91 برگزاری کنسرت ویژه جشنواره 
موسیقی استان فارس

سال 92 برگزاری بزرگداشت استاد محمد 
نوری در شیراز

سال 93 برگزاری کنسرت به همراه گروه 
موسیقی نوستالژی 

 حامد فقیهی سرپرست گروه آوازی پاسارگاد:
گروه اوازی پاسارگاد از سال 1385 شکل گرفت 

و در این چند سال افتخاراتی را کسب کرد 

1386 مقام دوم جشــنواره موسیقی فجر 
در بخش کلاسیک

1389 مقام اول جشنواره موسیقی فجر در 

بخش آواز جمعی

1390 کنســرت در بخش نسلی دیگر در 
جشنواره موسیقی فجر

1391 دریافت دو لوح نقره از جشــنواره 
inter kultur کشور اسپانیا

 robert 1393 دریافت لوح نقره از جشنواره
shuman از کشور آلمان

1393 دریافت 1 لوح طلا و 1 لوح نقره از 
جشــنواره inter kultur اسپانیا در بخش فولک 

و میکس

1393 مقام سوم جشنواره موسیقی فجر 

در بخش آواز جمعی

این گروه به سرپرستی امیر عباس حسینی 
از سال 85 با 8نفر )از هر گستره صوتی 2 نفر( 
فعالیت خودش رو شروع کرد و از سال 1387 
با سرپرســتی حامد فقیهی به فعالیت خود را 

ادامه داد
این گروه در سال 93 با 13 خواننده و یک 
نوازنده کمانچه به روی ســن رفت و به اجرای 

کنسرت پرداخت...
برنامه های آینده این گروه اجرای کنسرت 
در شــهرهای دیگر ایران، ضبط آلبوم و برنامه 
ریزی برای فســتیوالهای خارجی از جمله جام 
جهانی گروههای کر در سال 2016 هست که 

در کشور روسیه برگزار میشود....

کنسرت موسیقی پاپ با صدایی به وسعت خلیج فارس
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